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Skazane za psa

Powrót do uchwały 
reklamowej

\\\ GÓRA KALWARIA, PIASECZNO

Kobiety, które w sierpniu  
2018 roku skatowały psa  
i usiłowały go utopić, usłyszały 
w zeszłym tygodniu wyrok.    

O sprawie pisaliśmy w zeszłym ro-
ku. 15 sierpnia 2018 roku pewna 

kobieta, spacerując w okolicach Góry 
Kalwarii, zobaczyła dwie kobiety, które 
wsiadły do samochodu i odjechały. Ko-
bieta usłyszała przeraźliwy skowyt psa, 
pobiegła nad brzeg jeziorka i zobaczyła 
ruszający się w wodzie worek. Wyciąg-
nęła go i otworzyła, znalazła w środku 
kolejny worek i… kilkumiesięcznego, 
zakrwawionego psiaka oraz olbrzymi 
kamień.  Zadzwoniła po męża i wraz z 
nim zabrała psa na komisariat policji 
w Górze Kalwarii, zgłaszając próbę 
popełnienia przestępstwa.Uratowany pies przebywa teraz u nowej rodziny w Łodzi
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Po ponad roku gmina powraca do prac nad uchwałą krajobrazową 
dla gminy. Jej zapisy są wyjątkowo restrykcyjne.    

Przedsiębiorcy oczekują większych ustępstw na obszarze, na którym dominuje 
działalność handlowo-usługowa

dokończenie na str. 3
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GDDKiA rozwiązało umowę  
z wykonawcą odcinka między 
Warszawą Okęcie a lesznowolą, 
który utknął na etapie 
projektowania.     

n ajbliższy Warszawie odcinek z bu-
dowanej już od strony Grójca trasy 

s7 okazuje się najbardziej kłopotliwy. 
Po pierwsze, od dłuższego czasu wiado-
mo, że prace na tym odcinku mogą się 
opóźniać ze względu na składane przez 
właścicieli nieruchomości odwołania. 
Po drugie, liczący 6,6 km odcinek drogi 
właśnie stracił wykonawcę.

– Po wielokrotnych wezwaniach 
generalnego wykonawcy, firmy Rubau 
Polska sp. z o.o., do rzetelnej i zgodnej  
z podpisanymi umowami realizacji  
kontraktów na odcinkach s7 węzeł  
Warszawa lotnisko  – węzeł leszno-
wola (woj. mazowieckie) oraz s61 Pod-
borze – Śniadowo (woj. mazowieckie/
podlaskie), GDDKiA podjęła decyzję o 

odstąpieniu od umów z wykonawcą 
tych inwestycji – poinformowała nie-
dawno GDDKiA na swojej stronie inter-
netowej.

inwestycja miała być realizowana w 
systemie „projektuj i buduj”. Problemy z 
realizacją kontraktu pojawiły się już ja-
kiś czas temu. Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad informuje, że już 

w marcu 2018 roku zgodnie zapisami 
umowy wręczono wykonawcy wezwa-
nie do poprawy, czyli szczegółowo okre-
ślono zakres prac, co do terminowości 
wykonania których zamawiający miał 
uzasadnione zarzuty. upomnienie nie 
przyniosło oczekiwanego efektu. Pełna 

dokumentacja wpłynęła do wojewody 
mazowieckiego z blisko 4-miesięcznym 
opóźnieniem (115 dni po terminie wy-
nikającym z umowy).

– niestety wykonawca nie roko-
wał, od pewnego czasu nie reagował 
na rozmowy czy korespondencję kon-
traktową, był z nim utrudniony kon-
takt. W tej sytuacji podjęliśmy decyzję 
o odstąpieniu od umowy – informuje 
rzecznik GDDKiA Jan Krynicki. inwestor 
poinformował również, że firmie Rubau 
Polska sp. z o.o. zostanie naliczona kara 
za odstąpienie od umowy z przyczyn 
leżących po stronie wykonawcy w wy-
sokości 15% zaakceptowanej kwoty 
kontraktowej.

co dalej z inwestycją? GDDKiA 
przyznaje, że termin zakończenia prac 
w marcu 2021 roku dla tego odcinka 
jest zagrożony.

– Zostanie wyłoniony nowy wyko-
nawca, w tej chwili nie mogę powie-
dzieć jeszcze jednak w jakim trybie ani 
czy będzie to całościowy kontrakt, czy 
jakoś podzielony, sprawdzamy możli-
wości formalne – powiedział nam Jan 
Krynicki. – Oczywiście wszystko to, co 
zostało do tej pory wykonane możemy 
wykorzystać i będziemy robić wszystko, 
by dalsze prace zostały podjęte jak naj-
szybciej – deklaruje.

Obecnie trwają już prace budowla-
ne na odcinku c – od Tarczyna do Grójca. 
Odcinek B, Tarczyn – lesznowola, nadal 
nie uzyskał decyzji ZRiD. Podobnie jak 
na odcinku A konieczna była tu bowiem 
ponowna ocena oddziaływania inwe-
stycji na środowisko. A zezwolenie na 
realizację inwestycji wojewoda wyda 
dopiero po wydaniu opinii przez Re-
gionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Kolejne problemy z S7

\\\ PIASECZNO

ewa molenda-stroińska, 
wieloletnia sołtys Zalesia 
Górnego, została laureatką 
17. edycji ogólnopolskiego 
konkursu „sołtys Roku”.    

K apituła konkursu, pod przewod-
nictwem redaktor naczelnej „Ga-

zety sołeckiej” Joanny iwanickiej, na-
dała równorzędny tytuł „sołtys Roku 
2018” aż siedmiu osobom. W tym gro-
nie znalazła się ewa molenda-stroińska.

– Dziękuję radzie sołeckiej, bo to 
ona wymyśliła start mojej osoby w 
konkursie – powiedziała laureatka, 
odbierając gratulacje od władz gminy 
podczas sesji Rady miejskiej w środę 
15 maja. chwaliła swój organ doradczy 
za aktywność, wsparcie, ale i mobilizo-
wanie do działania na rzecz lokalnej 
społeczności. Podziękowała również 
władzom gminy za realizację różnych 
przedsięwzięć na terenie swojego sołe-

ctwa, a także wsparcie finansowe, udzie-
lane powiatowi na przebudowy dróg. 
Wykorzystała też sytuację, by poprosić 
radnych i burmistrza o wsparcie ważnej 
dla Zalesia Górnego inicjatywy. – moim 
marzeniem jest poprawa bezpieczeń-
stwa na osiedlu leśnik/Wyżyny, czyli 
przebudowa ulicy Jesionowej. może uda 
się to zadanie wpisać do przyszłorocz-
nego budżetu? – poprosiła. 

uroczyste wręczenie nagród dla 
nagrodzonych w konkursie liderów 
lokalnej społeczności zaplanowano w 
senacie 18 czerwca.

– Dostanę rower z napisem „sołtys 
Roku” – zdradziła ewa molenda-stroiń-
ska.

– czyli teraz robimy już tylko ścież-
ki rowerowe – zażartował burmistrz 
Daniel Putkiewicz, który przy okazji 
gratulacji dla laureatki podziękował 
też wszystkim sołtysom za aktywność 
i udaną współpracę.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Sołtys roku 2018 Tymczasem połączenie z węzłem Antoninów na terenie gminy Piaseczno jest 
już prawie gotowe

Ewa Molenda-Stroińska podziękowała za wsparcie całej radzie sołeckiej

\\\  Policja ostrzega przed fałszywymi 
stronami udającymi pośredników 
szybkich płatności. na atak narażeni są 
użytkownicy bankowości internetowej 
i mobilnej robiący zakupy przez in-
ternet. Jeśli podejrzewasz, że jesteś 
ofiarą internetowego oszustwa, zgłoś 
to jak najszybciej do swojego banku, a 
następnie zespołowi reagowania na in-
cydenty ceRT.Pl (pod adresem https://
incydent.cert.pl/) oraz najbliższej jed-
nostce policji.
Przestępcy podszywają się pod serwisy 
oferujące szybkie przelewy (np. Dotpay, 

Payu, czy Przelewy24). Podstawione 
strony przestępców wyłudzają loginy  
i hasła do bankowości internetowej 
oraz kody autoryzacyjne zatwierdzające  
przelewy.
Ofiary ataków, które nie zachowają 
ostrożności, mogą stracić swoje 
oszczędności. Problem jest poważ- 
ny – tylko w marcu odnotowano  
ponad 100 różnych stron udających 
pośredników płatności, używanych 
przez przestępców. nieświadomi kon-
sumenci ujawniając swoją tożsamość 
przestępcom mogą doprowadzić do 

wykorzystania jej do zawarcia w ich 
imieniu umów i w konsekwencji np. 
zaciągnięcia zobowiązań finansowych.
Przestępcy używają różnych sposobów, 
by ściągnąć ofiary na fałszywe strony. 
użytkownicy mogą być do nich kiero-
wani przez linki w smsach, komuni-

katorach internetowych lub poprzez 
fałszywe sklepy internetowe.  Aby 
nie zostać ofiarą przestępców, należy 
zwrócić uwagę na kilka ważnych ele- 
mentów:
uważaj na wszystkie wiadomości o 
konieczności zapłaty lub dopłaty drob-
nych kwot (np. 0,76 Pln) zawierające 
link do strony udającej pośrednika 
płatności. Przed wykonaniem przelewu 
skontaktuj się z firmą, która figuruje 
jako nadawca wiadomości (np. opera-
tor telekomunikacyjny, sklep czy serwis 
internetowy).

Jeśli strona prosi o login i hasło do 
bankowości internetowej, sprawdź w 
pasku przeglądarki, czy jej adres inter-
netowy zgadza się z adresem strony 
Twojego banku. Jeśli adres jest inny niż 
zwykle, nie loguj się na tej stronie, nie 
podawaj tam swoich danych oraz po- 
wiadom o tym swój bank.
Zawsze czytaj uważnie treść każde- 
go smsa z kodem autoryzacyjnym 
od swojego banku. Jeśli twój bank  
to umożliwia, zamień smsy na auto- 
ryzację za pośrednictwem aplikacji  
mobilnej.

\\\ P0wIAT NA SygNAlE

GDDKiA przyznaje,  
że termin zakończenia 

prac w marcu 2021 roku 
dla tego odcinka jest 

zagrożony
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n aczelnik Wydziału Planowania 
Przestrzennego uG ewa Klimkow-

ska-sul przedstawiła założenia gminnej 
uchwały reklamowej na ostatnim posie-
dzeniu Komisji Ładu Przestrzennego i 
spraw Komunalnych.

– Podkreślam, że przychodzę do 
państwa, żeby poznać państwa opinię 
na temat zapisów uchwały. na razie 
jeszcze jej nie uchwalamy – zaznaczył na 
początku burmistrz Kazimierz Jańczuk. 
A naczelnik zdecydowała się na szcze-
gółowe omówienie założeń i skutków 
uchwały jak i jej treści, ze względu na 
to, że większość rady stanowią nowe 
osoby. 

Projekt tzw. uchwały reklamowej 
został uzgodniony z Wojewódzkim 
Konserwatorem Zabytków oraz zaopi-
niowany przez Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska, marszałka Woje-
wództwa i Państwową straż Pożarną, 
a następnie wyłożony do publicznego 
wglądu (koniec lutego – początek kwiet-
nia 2018 roku). Wówczas mieszkańcy i 
przedsiębiorcy prowadzący działalność 
czy reklamujący się na terenie gminy 
mogli zgłaszać swoje uwagi. następ-
nym etapem prac jest rozpatrzenie tych 
uwag i uwzględnienie ich (lub nie) w 

głosowanej przez radnych ostatecznej 
wersji. 

\\\   Żadnych reklam  
w uzdrowisku

Projekt uchwały przewiduje, że nie 
będzie ona regulowała kwestii doty-
czących obiektów małej architektury 
(ławki, kwietniki itp.), a jedynie reklam 
oraz ogrodzeń. Jeśli chodzi o reklamy, na 
terenie gminy Konstancin-Jeziorna ma 
ich po prostu nie być. Dopuszczalne są 

jedynie szyldy, czyli informacje o prowa-
dzonej na danej nieruchomości działal-
ności. Tutaj gmina określiła zasady ich 
usytuowania, wielkości względem bu-
dynku i dopuszczalnej liczby na jednym 
budynku. W niewielkim stopniu różnią 
się one w zależności od tego, której ze 
stref ochrony uzdrowiskowej dotyczą. 
Restrykcyjnie potraktowano też kwestię 
okresu, w którym przedsiębiorcy czy 

mieszkańcy muszą się dostosować do 
nowych przepisów. Dla wszystkich jest 
to 12 miesięcy. 

De facto reklamy będą mogły być 
umieszczane tylko na rowerach miej-
skich i specjalnych tablicach ustawio-
nych przez gminę oraz podczas imprez 
masowych, znajdujących się na gminnej 
liście imprez.

nowe ogrodzenia nie mogą być 
wyższe niż 2,5 metra, wykonane z be-
tonowych prefabrykatów, czy tzw. pełne 
– prześwit musi wynosić co najmniej 
50% powierzchni.

\\\   Przedsiębiorcy apelują  
o rozwagę

uwagi do uchwały zgłosiło 11 pod-
miotów. W większości byli to przedsta-
wiciele dużych firm, które prowadzą 
swoją działalność na terenie gminy. 
Prosili o dostosowanie zapisów do ist-
niejącej sytuacji na ich terenie. chodzi 
na przykład o wysokość szyldu, moż-
liwość umieszczenia go na tzw. pylonie 
czy większą powierzchnię dla szyldów 
w budynkach, w których działalność 
prowadzi wiele podmiotów. często jest 
to konieczne, by spełnić wymogi sieci, 
która ma swoje przedstawicielstwo na 
terenie gminy. część wnioskodawców 
uważa, że ograniczenia reklamowe nie 
powinny w ogóle dotyczyć strefy c lub 
należałoby wydzielić dodatkową strefę 
z odrębnymi zasadami, dostosowanymi 
do istniejącej sytuacji. miałaby ona ob-
jąć tereny, na których obecnie znajdują 
się większe centra handlowe. 

\\\   A radni martwią się  
o kampanię wyborczą

Pojawiły się zaledwie dwa głosy 
radnych, którzy uważają, że należało-

by pójść na pewne ustępstwa wobec 
przedsiębiorców. Przewodniczący ko-
misji Arkadiusz Zewar zwrócił uwagę, 
że Komisja uzdrowiskowa ma raczej 
odmienne zdanie i wskazane byłoby 
rozpatrywanie tej uchwały na połączo-
nym posiedzeniu obu komisji. Proble-

mem, który zainteresował też radnych, 
była kwestia możliwości umieszcza- 
nia reklam wyborczych. niektórzy  
mieli obawy, że całkowity zakaz będzie 
równoznaczny z brakiem szans na re-
klamowanie się przed kolejnymi wy-
borami.

– To są materiały wyborcze, a nie 
reklamy i kwestie te są regulowane 
inna ustawą, ale jeszcze to zweryfiku-
ję – powiedziała ewa Klimkowska-sul. 
Żadne szczegóły dotyczące dalszych 
prac nad uchwałą nie zostały podane. 
Warto zauważyć, że uchwała intencyj-

na w tej sprawie została podjęta już w 
październiku 2015 roku. W sąsiednim 
Piasecznie, gdzie regulacje są dużo bar-
dziej szczegółowe i prowadzono kilku-
etapowe konsultacje społeczne, a cały 
proces trwał niespełna 3 lata. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Powrót do uchwały reklamowej

Łączna powierzchnia szyldów na jednym budynku będzie podlegać znaczącym 
ograniczeniom

Z przestrzeni publicznej mają zniknąć również tego typu banery

Dopuszczalne są jedynie 
szyldy, czyli informacje  

o prowadzonej  
na danej nieruchomości 

działalności

R E K L A M Anależałoby pójść  
na pewne ustępstwa 

wobec przedsiębiorców

Stoisz w korku?  
byłeś świadkiem wypadku?  

znalazłeś się w miejscu,  
w którym dzieje się coś 

 ciekawego, coś, czym chciałbyś 
podzielić się z innymi?

NAjCIEKAWszE  
NEWsy  

OPUBlIKUjEmy  
W gAzECIE

pOInfOrmuj O tym 
mIeszkańców pOwIatu. 

bądź pIerwszy!

przesyłaj zdjęcia i informacje  
do redakcji – MMS i SMS  

pod nr tel. 501 09 14 80 lub e-mail: 
redakcja@przegladpiaseczynski.pl 

dokończenie 
ze str. 1
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R obert Widz, wiceburmistrz Pia-
seczna, będąc jeszcze radnym, 

wskazywał na istnienie na planie za-
gospodarowania przestrzennego Kon-
stancina drogi 10 KDl wzdłuż bocznicy 
kolejowej do siekierek, która łączy ul. 
Julianowską z Działkową i Prawdziwka 
(na terenie Julianowa oznaczona jako 4 
Kl). Taka inwestycja byłaby znaczącym 
odciążeniem dla Działkowej, która w 
ostatnich latach przyjęła absurdalnie 
duży ruch.

W 2017 roku konstancińscy radni 
wprowadzili do budżetu projekt i bu-
dowę drogi 10 KDl i 4 Kl.

– Odkąd w styczniu br. objąłem sta-
nowisko zastępcy burmistrza, popra-
wa sytuacji na Działkowej oraz budowa 
drogi 10 KDl i 4 Kl jest moim priory-
tetem. Odbyłem szereg spotkań z bur-
mistrzem Konstancina-Jeziorny. Gmina 
Piaseczno wywiązała się ze wszystkich 
uzgodnień. Jednak po upływie 5 mie-
sięcy nie ma żadnych efektów działań 

po stronie gminy Konstancin-Jeziorna 
– tłumaczy Robert Widz.

W efekcie 15 maja radni Piaseczna 
wycofali dotację dla Konstancina-Jezior-
ny na wykonanie projektu i budowę 10 
KDl i 4Kl oraz pomoc rzeczową przy-
znaną na wykonanie koncepcji budowy 
ul. Działkowej.

Burmistrz Kazimierz Jańczuk po-
informował nas, że nie jest zaintere-
sowany wpuszczaniem dodatkowego 
ruchu samochodowego do Konstancina. 
Jednak trudno nie zauważyć, że ten ruch 
już jest, co pokazują m.in. pomiary natę-
żenia ruchu w tamtym rejonie. 

– Teraz gmina Piaseczno sama 
przystąpi do wykonania dokumentacji 
w niezbędnym zakresie. mam nadzieję, 
że mając więcej konkretnych danych o 
zakresie i kosztach realizacji tych inwe-
stycji, uda się osiągnąć porozumienie z 
gminą Konstancin-Jeziorna– tłumaczy 
Widz. 

Tekst i zdjecie Joanna Grela

Odebrali dotację
\\\ PIASECZNO, KONSTANCIN-JEZIORNA

na poprzedniej sesji piaseczyńscy radni przyjęli uchwały  
o wycofaniu dotacji dla Konstancina-Jeziorny na wykonanie 
koncepcji ul. Działkowej i projektowanie układu drogowego 
łączącego ul. cyraneczki z ul. Głowackiego, obejmującego drogę  
10 KDl i 4 Kl.

10 KDL miała przebiegać wzdłuż linii siekierkowskiej

\\\ PRAŻMÓw

na skrzyżowaniu w Piskórce 
dochodzi do wielu, często 
dramatycznych wypadków. 
starosta chce aby w tym 
miejscu powstało rondo.     

s krzyżowanie ulic Głównej, prowa-
dzącej z Jazgarzewa do Wągrodna, 

ze słoneczną od strony Krupiej Wólki i 
prowadzącą do Łosia Jagodową to miej-

sce, w którym od lat dochodzi do wielu 
wypadków.

ulica Główna z pierwszeństwem to 
prosta droga, na której wielu kierowców 
osiąga sporą prędkość. Jadąc od strony 
Krupiej Wólki ulicą słoneczną nie ma 
zbyt dobrej widoczności, kierowcom 
zdarza się nie zauważyć skrzyżowa-
nia i na nie wjechać. Oczywiście win-
na jest nie tylko słaba widoczność, ale 
także zawrotna prędkość, osiągana na 
wiejskich drogach. niemniej zarządca 

drogi powinien dbać o bezpieczeństwo 
użytkowników, a nie da się ukryć, że to 
skrzyżowanie jest wyjątkowe. 

najbardziej odpowiednim rozwią-
zaniem wydaje się budowa w tym miej-
scu ronda. Poprawi bezpieczeństwo na 
skrzyżowaniu, ale także spowolni ruch. 
sygnalizacja świetlna nie do końca by 
się tu sprawdziła, bo natężenie ruchu 
nie jest zbyt duże. 

– Kolejny raz doszło do wypadku  
na skrzyżowaniu ul. słonecznej z ul. 
Główną w Piskórce, drugie takie skrzy-
żowanie jest w Krupiej Wólce. na naj- 
bliższą sesję Rady Powiatu przygotu-

ję propozycję zmian w budżecie aby 
jeszcze w tym roku rozpocząć projek-
towanie rond na obu skrzyżowaniach 
– zapowiedział starosta piaseczyński 
Ksawery Gut.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Powstanie rondo?

Rondo na skrzyżowaniu w Piskórce poprawi bezpieczeństwo użytkowników

\\\ PIASECZNO

Zakrapiane spotkania na 
tyłach Poniatówki kończą 
się bałaganem. mieszkańcy 
martwią się również  
o bezpieczeństwo zabytku.     

n a tyłach budynku Poniatówki, 
tuż przy końcu parku, znajduje 

się skwer z ławkami. miejsce przycią-
ga młodzież z pobliskich szkół, ale nie 
tylko ona przesiaduje na ławkach i nie 
zawsze tylko po to, by porozmawiać. 
Kamera monitoringu, działająca przed 
budynkiem od strony parku, tego ob-
szaru nie obejmuje.

– Przesiadują tu różne osoby, piją 
alkohol, palą papierosy – zaalarmowa-
ła nas czytelniczka. – Zostaje bałagan, 
pety, porozrzucane butelki. nie dość, 
że nie wygląda to estetycznie, to moim 
zdaniem istnieje ryzyko, że zabytkową 
Poniatówkę może spotkać nieszczęście.

Budynek jest bowiem w dużej 
mierze drewniany, gdyby doszło tam 
do zaprószenia ognia, sytuacja rzeczy-

wiście mogłaby być niebezpieczna. Jak 
poinformowało nas Biuro Promocji uG, 
straż miejska nie odnotowała tego typu 
zgłoszeń od mieszkańców, a patrolujący 

park strażnicy nie natrafili na tego takie 
sytuacje.

– W ostatnim czasie wpłynęła jed-
nak  do sm  interpelacja radnej Gminy 
Piaseczno w sprawie picia alkoholu na 
tyłach Poniatówki. Komendant straży 

miejskiej zapewnia, że zwiększy się 
liczba wysyłanych w ten rejon patroli, a 
strażnicy będą reagować na każde  na-
potkane naruszenia prawa – mówi Anna 
Grzejszczyk z Biura Promocji.

O sprzątanie parku zapytaliśmy na-
czelnika wydziału utrzymania Terenów 
Publicznych Grzegorza chrabałowskie-
go. 

– Park jest sprzątany co jakiś czas, 
reagujemy też na ewentualne sygnały 
mieszkańców, że jakieś miejsce wyma-
ga doraźnego uprzątnięcia – zapewnia. 
Rzeczywiście po naszym sygnale ciało 
gołębia w zaawansowanym stadium 
rozkładu zostało usunięte z ganku Po-
niatówki, podobnie jak walające się 

dookoła butelki. Wygląda jednak na to, 
że dozór tego miejsca nie był dotąd wy-
starczający i pozostaje mieć nadzieję, że 
sytuacja ulegnie poprawie.

Tekst i zdjecia Joanna Ferlian

Poza okiem kamery

Na tyłach budynku brakuje kamer monitoringu

Ciało gołębia musiało leżeć na ganku 
przez dłuższy czas

Takie „pamiątki” zostają po spotkaniach obok zabytkowego budynku mimo 
znajdujących się obok koszy na śmieci

R E K L A M A

najbardziej 
odpowiednim 

rozwiązaniem wydaje się 
budowa w tym  
miejscu ronda
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Wprawdzie asfalt  
na przebudowywanym pasie  
ul. Okulickiego w Piasecznie  
jest już niemal gotowy,  
ale na dokończenie budowy 
wykonawca ma jeszcze trzy 
miesiące.    

O d dłuższego czasu powszechnie 
mówiło się, że prace przy prze-

budowie dwukilometrowego odcinka 
ulicy Okulickiego od skrzyżowania z ul. 
Julianowską aż do ul. mleczarskiej mają 
się zakończyć w maju bieżącego roku.

– nie wiem skąd wzięła się ta data, 
prawdopodobnie ktoś ją kiedyś omył-

kowo podał, nie została sprostowana 
i jest powielana – mówi rzecznik ma-
zowieckiego Zarządu Dróg Wojewódz-
kich monika Burdon. – Termin umow-
ny zakończenia zadania to 31 sierpnia 
2019 r. i taka data obowiązywała już 
w przetargu na to zadanie – podkreśla. 
Zapewnia, że prace idą zgodnie z har-
monogramem, choć budowa przy tak 
intensywnym ruchu nie jest łatwa. Do 
końca maja powinny się zakończyć pra-
ce bitumiczne. Potem przyjdzie czas na 
roboty wykończeniowe.  

– Podczas prac wykończeniowych 
możliwe są dalsze utrudnienia w ruchu. 
Po ich zakończeniu przebudowywany 
odcinek zostanie oddany do ruchu – za-
pewnia monika Burdon. nie wyklucza, 

że nastąpi to przed końcem sierpnia. 
– na pewno jednak ruch nie zostanie 
dopuszczony, dopóki droga nie zostanie 
oznakowana – zaznacza.  

Piaseczyński odcinek drogi woje-
wódzkiej 721 to pierwszy etap prac 
przy przebudowie trasy. Kolejnym miał 
być znacznie dłuższy i bardziej skompli-
kowany odcinek lesznowolski – od ul. 
mleczarskiej aż do sękocina. Tutaj droga 
ma biec nowym szlakiem, w znakomitej 
większości na północ od istniejącej jezd-
ni. nowa nitka ma się łączyć z planowa-
nym węzłem lesznowola na budowanej 
trasie s7 (tzw. Puławska Bis). niestety 
radość z uzyskanej przed blisko rokiem 
nowej decyzji środowiskowej dla tej 
inwestycji trwała krótko. Również od 
niej zostały złożone odwołania i mZDW 
czeka na ich rozstrzygnięcie. Pierwotnie 
zakładano, że budowa powinna się za-
kończyć w 2020 roku. W tej chwili raczej 
należy zakładać, że dopiero wtedy ma 
szanse się rozpocząć.

na drugim końcu przebudowanego 
piaseczyńskiego odcinka dwupasmów-
ki, w kierunku Konstancina-Jeziorny (do 
ul. skolimowskiej), trwają z kolei prace 
projektowe. mZDW ostrożnie przewi-
duje uzyskanie zezwolenia na realiza-
cję tej inwestycji (ZRiD) na przełomie 
2019/2020 roku. Tu również należy 
się liczyć z odwołaniami mieszkańców, 
których grunty będą wywłaszczane pod 
poszerzenie drogi. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

721 do końca wakacji

Układanie nawierzchni powinno się zakończyć w przyszłym tygodniu

Fundacja Animal Rescue Polska 
otrzymała zgłoszenie od policji. in-
spektorzy odebrali psa z komisariatu. 
Okazał się on szczeniakiem, w wieku ok. 
5 miesięcy. lekarze stwierdzili znaczną 
opuchliznę głowy i pyska oraz podejrze-
nie złamania miednicy.

Fundacja za zgodą policji opubliko-
wała w internecie zdjęcie psa i napisała, 
że błąkał się nad Wisłą, a właściciel jest 
poszukiwany. Była to prowokacja, na 
którą sprawczynie – matka i córka – się 
złapały. Zadzwoniły pod podany numer 
i chciały odzyskać psa.

– W mojej ocenie oskarżone chcia-
ły go odzyskać, aby dokończyć swego 
dzieła – mówił podczas procesu w są-
dzie Rejonowym w Piasecznie adwo-
kat michał Rosa, pełnomocnik Fundacji 
Animal Rescue Polska.

Obrońca Haliny H. – matki, stwier-
dził, że nie zgadza się z argumentacją, 
jakoby to było działanie ze szczególnym 

okrucieństwem. Według niego szcze-
gólne okrucieństwo byłoby wówczas, 
gdyby psa spalono żywcem lub tortu-
rowano.

Trudno zrozumieć taką linię obrony, 
ponieważ pies, przywiązany do swojej 
właścicielki, został przez nią wsadzony 
razem z kamieniem do worka, szczel-
nie zamknięty i wrzucony do wody. W 
dodatku według weterynarza, Fundacji 
oraz zeznań córki na policji w ubiegłym 
roku, był również kopany.

Obydwie kobiety przyznały się do 
zarzucanego im przestępstwa. inga H. 
– córka – stwierdziła jednak tym razem, 
że psa nie kopała. matka z kolei twier-
dziła, że nie działała ze szczególnym ok-
rucieństwem. córka zeznała też, że dzia-
łała pod wpływem matki. Ta natomiast 
chciała pozbyć się psa, bo opiekowała 
się leżącą matką, a ten na nią skakał.

sąd skazał obydwie kobiety na rok 
pozbawienia wolności w zawieszeniu 
na 3 lata, zakaz posiadania jakichkol-
wiek zwierząt przez 3 lata, oraz podanie 
wyroku do publicznej wiadomości.

Obydwie mają też zapłacić nawiąz-
kę na rzecz Fundacji Animal Rescue 
Polska – inga H. w wysokości 1000 zł, 
Halina H. 3000 zł.

– W ocenie sądu zachowanie oskar-
żonych było karygodne – powiedziała 
podczas ogłoszenia wyroku sędzia Jo-
anna Trębicka.

Pies obecnie przebywa u pewnej ro-
dziny w Łodzi. Do tej pory boi się, kiedy 
słyszy szelest.

Joanna Grela

Skazane za psa

Adwokat Michał Rosa oraz Inga  
Lechowska i Dawid Fabjański  
z Fundacji Animal Rescue Polska  
po odczytaniu wyroku

Informacja i rejestracja: 
ul. A. Mickiewicza 39, Piaseczno
tel.:  22 735 41 00
www.emc-sa.pl

– Tutaj rok i dziewięć miesięcy temu 
przyszło na świat nasze pierwsze dzie-
cko. A warunki i opieka jakie miałam w 
tym szpitalu sprawiły, że od razu wie-
działam, że jeśli kiedyś ponownie będę 
w ciąży, to na pewno zdecyduję się po-
nownie urodzić w Piasecznie.

– Skąd dowiedziała się Pani o szpi- 
talu św. Anny i co zdecydowało o wy- 
borze?

– Źródłem informacji był ordynator 
oddziału, który prowadził moją ciążę. 
Sprawdziłam oczywiście wcześniej, jakie 
panują tu warunki, na jaką opiekę mo-
gę liczyć i zdecydowałam, że chcę uro-

dzić Piotrusia właśnie na tym oddziale. 
Oczywiście uczestniczyłam tu również 
w zajęciach szkoły rodzenia.

– Domyślam się, że skoro wróciła 
Pani tutaj urodzić również Natalię, 
oddział spełnił oczekiwania.

– Zdecydowanie! Mam porównanie 
z dwoma innymi szpitalami warszaw-
skimi, w których rodziła moja siostra i 
tutaj warunki są doskonałe. Ponownie 
korzystam z sali VIP, która zapewnia mi 
ogromny komfort zarówno przed poro-
dem, w jego pierwszej fazie, jak i po. W 
przestronnym pokoju jest wszystko, co 
potrzebne mamie i dziecku. Mam włas-
ną łazienkę z prysznicem, aneks kuchen-
ny i kanapę, na której może spać czy od-
poczywać mój mąż i dzięki temu przez 
cały czas być przy mnie. Duża przestrzeń 
pokoju pozwala też na odwiedziny bli-
skich. W tej sali spędziłam pierwszą fazę 
porodu, mogłam skorzystać z prysznica, 
który niesamowicie mi pomógł, miałam 
do dyspozycji piłkę. I wspaniałą opiekę 
personelu.

– A jak z jedzeniem? To zwykle sła-
by punkt szpitali.

– Jedzenie jest doskonałe. To zde- 
cydowanie jeden z powodów dla któ-
rych można tu wracać (śmiech). Mój  
mąż naprawdę bardzo dobrze gotuje  
i starał się mnie rozpieszczać po po-
rodzie, ale po powrocie ze szpitala ży-
czyłam sobie, żeby mi gotował tutejsze 
przysmaki.  

– A sama sala porodowa? Czy Pani 
zdaniem jest odpowiednio wypo-
sażona? Ułatwia ten trudny jednak 
proces?

– Sala porodowa zapewnia intym-
ność i to jest bardzo ważne. Jest od-
powiednie światło, nowoczesne łóżko 
zapewniające optymalne warunki dla 
rodzącej kobiety. Ale przede wszystkim 
można liczyć na pomoc i wsparcie pro-
fesjonalnego, serdecznego personelu. 

– Czyli nie tylko warunki material-
ne są komfortowe?

– Zdecydowanie tak. Czułam się 
tu przez cały czas doskonale zaopie-

kowana. Naprawdę jestem ogromnie 
wdzięczna całemu personelowi, który 
otoczył mnie i moje dziecko opieką. Po-
wiedzmy sobie szczerze, poród i połóg 
to nie jest najłatwiejszy okres w życiu 
kobiety. Życzliwa opieka i wsparcie po-
łożnych, lekarzy czy salowych ułatwia 
przejście przez ten piękny i ważny, ale 
też trudny etap. Czułam się tu bezpiecz-
nie. Z każdym pytaniem i problemem 
mogłam się zwrócić i dostałam wyczer-
pujące informacje oraz pomoc.

– Czy rodziła Pani w towarzystwie 
męża?

– Tak i tu również wielkie ukłony 
w stronę mojej położnej, która praco- 

wała w taki sposób, żeby mimo że  
mąż uczestniczył w całym porodzie, 
nie widział wszystkiego. Myślę, że to 
ważne dla kobiet, że ojciec dziecka 
może uczestniczyć w tym magicznym 
momencie, przytulić nowonarodzone 
dziecko od razu, ale jednocześnie za- 
chowane zostaje pewne tabu, którego 
naruszenie mogłoby mieć wpływ na do-
znania estetyczne czy przyszłe współ-
życie. Rodziłam w takich warunkach, 
które powinna mieć zapewniona każda 
kobieta.

– Dziękujemy za rozmowę i życzy-
my zdrowia malutkiej Natalii, a Pani 
szybkiego powrotu do formy.

Znana aktorka Magdalena Waligórska-Lisiecka (m.in. Wioletka z serialu „Ranczo”)  
właśnie urodziła córeczkę Natalię w Szpitalu św. Anny w Piasecznie. To drugie dziecko  
aktorki i jej męża Mateusza Lisieckiego, które przyszło na świat w piaseczyńskim szpitalu.  
Tuż przed porodem zapytaliśmy aktorkę, dlaczego zdecydowała się na poród właśnie  
na tym oddziale ginekologiczno-położniczym.

Poród aktorki w piaseczyńskim szpitalu
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\\\ ZALESIE GÓRNE

mieszkańcy protestują 
przeciwko pomysłowi tzw. 
odlesiania działek na terenie 
Zalesia Górnego. emocje 
podczas konsultacji dotyczących 
przygotowania nowego planu 
zagospodarowania były tak 
duże, że trudno było osiągnąć 
jakiegokolwiek porozumienie.    

n a zorganizowanym w piątek 17 
maja w budynku szkoły spotka-

niu, oprócz urzędników Wydziału ur-
banistyki i Architektury, pojawiło się 
kilkudziesięciu mieszkańców. naczelnik 
wydziału Anna Pakulińska-Attia chcia-
ła zapoznać zgromadzonych z obowią-
zującymi na terenie Zalesia Górnego 
przepisami oraz powodami, dla których 
gmina chciałaby dokonać niewielkich 
zmian w zapisach miejscowego planu 
zagospodarowania, który obowiązuje 
od 2003 roku. niestety okazało się to 
wyjątkowo trudne, bo nie wszyscy zgro-
madzeni chcieli wysłuchać urzędników, 
zanim zaczną zadawać pytania o budzą-
ce wątpliwości kwestie.

– Pracowałem przez pewien czas 
jako deweloper w Walii. Tam wszyst-
ko jest konsultowane z mieszkańcami. 
Gdyby jednak kultura dyskusji była na 
takim poziomie, urzędnicy samodziel-
nie podejmowaliby decyzje i nie pytali 
nikogo o zdanie – zwrócił uwagę jeden z 
dopuszczonych do głosu mieszkańców.

Pakulińska-Attia próbowała wy-
tłumaczyć, że pojęcie „odlesianie” to 
pewien skrót. Wszystkie grunty leśne 
to grunty chronione, a dodatkowo pra-
wie całe Zalesie Górne leży w strefie 
tzw. lasów ochronnych dla Warszawy. 
W związku z tym każdy, kto chciałby 

zbudować lub rozbudować dom, utwar-
dzić ścieżkę czy postawić altanę, musi 
zmienić charakter gruntu z leśnego na 
budowlany, a odpowiednią zgodę wy-
daje marszałek województwa. Z takim 
wnioskiem musi do niego wystąpić (za 
zgodą zainteresowanego) gmina. Po 
uzyskaniu zgody trzeba jeszcze zmienić 
zapisy mpzp dla danej działki. Wnioski 
o odlesienie ciągle wpływają do urzędu. 

– Trzeba pamiętać, że to nie znaczy, 
że ktoś może wyciąć całą działkę w pień 
– mówiła Anna Pakulińska-Attia. – na-
dal może działać tylko w zakresie obo-
wiązujących zapisów miejscowego pla-
nu zagospodarowania, czyli pozostawić 

minimum 70% powierzchni biologicz-
nie czynnej na działce – podkreślała. Ten 
argument zdaje się nie bardzo docierać 
do pełnych obaw mieszkańców, którzy 
w odlesianiu widzą przyzwolenie na 
znaczącą wycinkę drzew. 

– my chcemy mieszkać w lesie, po 
to się tu sprowadziliśmy i nie zgadzamy 
się na jego wycinkę – mówiła jedna z 
mieszkanek. – A za chwilę trzeba bę-

dzie zmienić nazwę na Polesie – grzmiał 
inny. swój punkt widzenia próbowali 
przedstawić ci, którzy potrzebują zmia-
ny zapisów, by móc wykorzystać swój 
majątek.

– mam działkę, miejscowy plan do-
puszcza zabudowę jednorodzinną, a ja 
de facto nie mogę niczego na niej zbudo-
wać – mówił jeden z nich. – Podczas, gdy 
sąsiedzi dookoła na swoich działkach 
mają postawione domy. Proszę nas zro-
zumieć – apelował.

Próby tłumaczenia, że zmiana planu 
zagospodarowania dotyczyć będzie tyl-
ko działek, dla których wpłyną wnioski 
o odlesienie, a nowy mpzp nie przewi-
duje żadnych zmian, jeśli chodzi o ro-
dzaj budownictwa, jego wysokość czy 
zachowanie powierzchni biologicznie 
czynnej działek, na niewiele się zdały. 
co więcej, gmina chce zawrzeć w no-
wym mpzp również zapisy mówiące o 
zachowaniu odpowiedniego procentu 
tzw. powierzchni produkcji leśnej. To 
bardzo istotny zapis, bo obecnie o tym, 
jak duży obszar działki ma być zalesio-
ny, decydują leśnicy.

– A jak ktoś sobie załatwi z leśni-
kiem, to może dostać zgodę na wycięcie 
na przykład 80% – zauważył jeden z 
mieszkańców.  

Procedura zmiany mpzp dla Zale-
sia Górnego będzie nadal prowadzona. 
urzędnicy liczyli, że dzięki spotkaniu 
informacja o możliwości złożenia wnio-
sku o odlesienie dotrze do jak najwięk-
szej liczby osób, które uznają, że w bliż-
szej czy dalszej przyszłości będą chcia-
ły skorzystać z możliwości dokonania 

zmian na terenie swojej nieruchomości. 
Te działki zostałyby objęte zmianą pla-
nu. Gdy zacznie on obowiązywać, ko-
lejni zainteresowani będą musieli cze- 
kać, aż zbierze się więcej wniosków i 
gmina ponownie rozpocznie procedurę 
zmiany. To jednak z pewnością potrwa  
kilka lat.  

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Polesie Górne

Mieszkańcy Zalesia Górnego chcą zachowania maksymalnego poziomu zalesie-
nia swojej miejscowości

Niektórzy zwracają uwagę na to, że jeśli sąsiedzi mogli intensywnie  
zabudować swoje działki niesprawiedliwie jest utrudniać innym inwestycje  
w granicach dopuszczonych mpzp

\\\ GÓRA KALWARIA

Od września w gminnych 
szkołach powstaną klasy 
sportowe, których uczniowie 
będą koncentrować się 
na pływaniu oraz grach 
zespołowych.     

m azowieckie Kuratorium Oświaty 
zaakceptowało powstanie klasy 

pływackiej w kalwaryjskiej „dwójce” 
oraz sportowej klasy, w której położo-
ny będzie nacisk na trening piłkarski 
oraz siatkarski w szkole podstawowej w 
cendrowicach. Również władze gminy 
wyraziły zgodę, dlatego pewne jest już, 
że od września klasy powstaną.

– Pomyśleliśmy, że warto byłoby 
podnieść atrakcyjność oferty placówki, 
ale również położyć większy nacisk na 
działania prozdrowotne – mówi Ro-
bert Kornberg, dyrektor szkoły przy 
ul. Kalwaryjskiej. – Jeśli obecne plany 
związane z rozbudową naszej placówki 
zakończą się sukcesem, nie wykluczam, 
że zaoferujemy kolejne klasy sportowe 
o innych profilach – dodaje.

edukację w klasach sportowych 
rozpoczną od września siedmiolatki. 
Pierwsza klasa sportowa o profilu pły-
wackim w „dwójce” będzie liczyła 25 
uczniów. Dzieci będą miały 7 godzin 
tygodniowo z certyfikowanymi przez 

Polski Związek Pływacki trenerami, w 
większości na basenie. 

– W szkole Podstawowej im. Feliksa 
Kapackiego w cendrowicach we wrześ-
niu rozpocznie naukę przynajmniej 
22 uczniów nowej sportowej klasy 7. 
Jej stan może się jeszcze powiększyć 
(maksymalnie o cztery osoby), ponie-
waż trwa nabór uzupełniający. W tym 
przypadku placówka kontynuuje pro-
jekt rozpoczęty w 2015 roku, kiedy 
udało się zawiązać pierwszą sportową 
klasę gimnazjum. Reforma oświaty (i 
likwidacja gimnazjów) zmusiła jednak 
szkołę do odstąpienia od dalszego na-
boru – informuje gmina Góra Kalwaria. 
– Po zawirowaniach udało się jednak 
powrócić do tematu, na poziomie szkoły 
podstawowej. młodzież uczęszczająca 
do nowego oddziału będzie miała łącz-
nie 10 godzin wychowania fizycznego 
w tygodniu: cztery w ramach podstawy 
programowej (tu królować będą m.in. 
gimnastyka, lekkoatletyka, pływanie, 
piłka ręczna, koszykówka, tenis stołowy, 
unihokej, ringo, badminton) oraz sześć 
z ukierunkowaniem na szkolenie spor-
towe w zakresie gier zespołowych – 
piłki nożnej i siatkówki. Dużym atutem 
placówki jest m.in. trener, który zdobył 
licencję ueFA za granicą i szkolił także 
zawodników Klubu sportowego Polonia 
Warszawa.

Do klasy sportowej w cendrowi-
cach łatwy dostęp będą miały także 
dzieci z samej Góry Kalwarii. Władze 
miasta zorganizują bezpłatny dojazd do 
szkoły z centrum Góry Kalwarii.

– cieszymy się, że udało się zebrać 
odpowiednią liczbę uczniów do nowo 
tworzonych oddziałów sportowych w 
dwóch naszych placówkach, ale to do-
piero pierwszy krok – zapewnia wice-
burmistrz mateusz Baj. – Zależy nam, 
aby takie klasy powstały także w innych 
naszych szkołach podstawowych oraz 
w gminnym liceum ogólnokształcącym 
– dodaje.

Joanna Grela

Szkoły 
stawiają 
na sport

Przy „dwójce” jest orlik, jednak placówka zdecydowała się postawić  
na intensywną naukę pływania
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Do 5 czerwca można składać 
uwagi do projektu uchwały 
krajobrazowej ograniczającej 
stosowanie nośników 
reklamowych oraz normującej 
zasady sytuowania obiektów 
małej architektury.     

u chwała krajobrazowa ma na celu 
uporządkowanie przestrzeni miej-

skiej. Wprowadza ją coraz więcej gmin 
w Polsce, ponieważ obwieszona pstro-
katymi bannerami, szyldami i tablicami 
w różnych wymiarach Góra Kalwaria 
wcale nie jest pod tym względem wy-
jątkowa. Poza tym, że jest to po prostu 
brzydkie i nieestetyczne, to często nie-

bezpieczne, gdyż nośniki reklamowe 
mają zwracać głównie uwagę kierow-
ców. W dodatku jest średnio skuteczne, 
ponieważ wzrok człowieka, przy takiej 
ilości bodźców, po prostu nie rejestruje 
informacji zawartych na tych nośnikach. 

Projekt uchwały dzieli gminę Góra 
Kalwaria na 3 strefy. Pierwsza strefa to 
historyczne centrum miasta Góra Kal-
waria, która ciągnie się od rejonu Domu 
Pomocy społecznej, dalej wzdłuż Do-

minikańskiej do ronda, wraz ze skarpą 
oraz wzdłuż Kalwaryjskiej, Zakalwarii 
oraz Budowlanych. Drugą strefą jest 
historyczne centrum czerska, a trzecią 
pozostała część gminy.

– mieszkańcy chcą, aby nasza prze-
strzeń publiczna była czysta i przej-
rzysta. Dlatego zamierzamy walczyć 
z jej oszpecaniem – mówił burmistrz 
Arkadiusz strzyżewski 14 maja pod-
czas konsultacji społecznych w sprawie 
przygotowywanej przez gminę uchwały 
krajobrazowej.

Dlatego projekt uchwały zaka-
zuje m.in. zasłanianie szyldami oraz 
reklamami okien i drzwi, charaktery-
stycznych detali architektonicznych 
budynku. nie będzie można stosować 
nośników reklamowych emitujących 
zmienne światło oraz umożliwiających 
bieżącą zmianę informacji wizualnej. 
nie będzie można także wieszać ban-
nerów, chociaż zakaz ma nie dotyczyć 
bannerów na własnej konstrukcji, re-
klam okolicznościowych, jak również 
reklam w postaci bannerów umieszcza-
nych na tymczasowym ogrodzeniu pla-
cu budowy, prezentujących wizualizację 
realizowanej inwestycji. Projekt zaka-
zuje też murali reklamowych, a także 
sytuowania nośników reklamowych na 
terenach zielonych,  na obiektach ziele-
ni, na pomnikach przyrody oraz usta-
wiania wolnostojących tablic i urządzeń 
reklamowych w promieniu 50 metrów 
od nich. 

W i i ii strefie na elewacji budynku 
nie będzie można zamieszczać nośni-
ków reklamowych niezwiązanych z 
działalnością prowadzoną w danym 
obiekcie (poza reklamą okolicznościo-
wą).

Projekt ustala także szczegółowe 
wymiary oraz lokalizacje nośników re-
klamowych.

uchwała krajobrazowa to także 
zasady sytuowania małej architektu-
ry. Projekt nakazuje m.in. stosowanie 
mebli miejskich o jednorodnej stylistyce 
w obrębie jednej przestrzeni publicznej. 
Zakazuje jaskrawej kolorystyki dla ma-
łej architektury, poza wyposażeniem 
placu zabaw. 

W projekcie znajduje się także na-
kaz wymiany latarni ulicznych w i i ii 

strefie, zlokalizowanych na słupach sieci 
elektroenergetycznych, na dekoracyjne 
latarnie uliczne, po uprzednim skablo-
waniu sieci elektroenergetycznej. 

uchwała ogranicza też i porządku-
je zasady stosowania ogrodzeń, zaka-
zuje np. ogrodzeń z betonowych płyt 
prefabrykowanych, ogrodzeń z  blachy 
ocynkowanej, falistej i trapezowej, z ma-
teriałów rozbiórkowych, plandek oraz 
jaskrawych kolorów.

nie jest jednak tak, że po przyjęciu 
uchwały chaos natychmiast zniknie. 
Projekt określa terminy na dostosowa-
nie się do przepisów: od 1 roku (np. na 
usunięcie urządzeń reklamowych emi-
tujących zmienne światło czy banery w 
i i ii strefie) do 10 lat (na dostosowanie 
istniejących obiektów małej architektu-
ry w iii strefie). 

Projekt uchwały jest dostępny na 
stronie http://bip.gorakalwaria.pl.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Okiełznać chaos

Uchwała krajobrazowa jest w Górze Kalwarii ewidentnie potrzebna

Ładne, estetyczne szyldy są często lepiej zauważalne niż pstrokate nośniki

Projekt uchwały dzieli 
gminę Góra Kalwaria  

na 3 strefy

Wzrok człowieka,  
przy takiej ilości 

bodźców, po prostu nie 
rejestruje informacji 

zawartych  
na tych nośnikach
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URZąD GMINy LESZNOWOLA  ul. Gminna 60, tel. 22 708 91 11, www.lesznowola.pl

Pierwszym punktem programu było rozdanie nagród zawodnikom Turnieju Piłkarskiego „Mini 
Mistrzostwa Europy”, którzy na lesznowolskim stadionie rywalizowali już od rana.  Drużyny piłkarskie 
złożone z zawodników z rocznika 2012 grały w barwach różnych krajów europejskich. Na pierwszym 
miejscu uplasowała się drużyna klubu FC Lesznowola, która wystąpiła w barwach Niemiec.  

Po zakończonych rozgrywkach na stadionie rozłożono strefę relaksu i gier sportowych.  Wśród 
piknikowych atrakcji znalazły się także dmuchańce dla najmłodszych, warsztaty plastyczne Gminnego 
Ośrodka Kultury, kącik  czytelnika i kiermasz książek angielskojęzycznych Gminnej Biblioteki Publicz- 
nej.  Lesznowolskie szkoły przygotowały stoiska prezentujące swoje placówki i programy realizowane 
ze środków unijnych. Uczestnicy pikniku mogli zakręcić Europejskim Kołem Fortuny i wygrać gadżety 
związane z Unią Europejską lub gminą Lesznowola.  Quiz europejski przygotowała również gminna Bi- 
blioteka. W specjalnie przygotowanym do tego celu namiocie konferencyjnym odbył się konkurs multi-
medialny z wiedzy o Unii Europejskiej. Turniej był dedykowany gminnym szkołom i wzięli w nim udział 
wytypowani uczniowie. Uczestnicy rywalizowali indywidualnie. Zwycięzcą konkursu okazał się Hubert 
Szymczak, zaś drużynowo  pierwsze miejsce zajęła reprezentacja Szkoły Podstawowej w Mrokowie.  
Podczas pikniku ogłoszono także wyniki konkursu fotograficznego „Jestem Europejką! Jestem Europej- 
czykiem!”  zorganizowanego  przez gminną Bibliotekę. Do organizatorów trafiły bardzo ciekawe prace 
z  motywem  flagi unijnej. Nadesłane  fotografie  można było oglądać  podczas  festynu. 

 Duże zainteresowanie wzbudziła debata  czołowych polskich  polityków, kandydujących w zbliżających 
się wyborach do Europarlamentu – Ryszarda Czarneckiego (PIS) i Andrzeja Halickiego (Koalicja Oby-
watelska, PO), którą poprowadził specjalizujący się w tematyce unijnej redaktor Maciej Zakrocki.  
W rozmowie polityków dominował temat środków dla Polski z unijnego budżetu na lata 2020-2027.  
Debatę poprzedziło spotkanie eksperckie z politologiem – prof. Wawrzyńcem Konarskim,  Rektorem 
Akademii Finansów i Biznesu Vistula.  

Dzięki merytorycznej części pikniku, jego uczestnicy opuścili lesznowolski stadion nie tylko w do-
brych humorach, ale też bogatsi o wiedzę na temat funkcjonowania Unii.

Agnieszka Adamus, UG Lesznowola 

w niedzielne popołudnie 12 maja na stadionie sportowym przy zsp w lesznowoli  
mieszkańcy bawili się na rodzinnym pikniku europejskim organizowanym  

przez wójta i samorząd gminy lesznowola. rozrywki dostarczył zespół  
farben lehre, a emocji debata kandydatów do parlamentu europejskiego  

– Andrzeja Halickiego i Ryszarda Czarneckiego.

Piknik Europejski 
w Lesznowoli 

mieszkańcy świętowali 15. rocznicę przystąpienia polski do ue

PROMOCJA
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\\\ MROKÓw

niebezpieczne przejście  
dla pieszych, korki i notoryczne 
tamowanie ruchu przez 
zatrzymujące się przy bramie 
szkoły samochody  
to zmartwienia rodziców 
uczniów ze szkoły w mrokowie.     

l okalizacja szkoły w sąsiedztwie ru-
chliwej drogi krajowej nr 7 nastrę-

cza wielu problemów rodzicom uczęsz-
czających do niej uczniów. najbardziej 
palącą kwestią jest dla nich bezpieczeń-
stwo dzieci. Okazuje się, że problemem 

jest nie tylko niebezpieczne przejście 
przez drogę krajową (pisaliśmy o tym 
w artykule „Zapewnić bezpieczeństwo” 
w nr 235). Kłopoty pojawiają się też na 
drogach powiatowych obok szkoły. 
Korki na drodze dojazdowej do szkoły, 
zarówno od strony ul. Świątkiewicz jak 
i od Alei Krakowskiej, to kolejna zmora 
rodziców. 

– czasem sytuacja jest bardzo trud-
na, bo zjeżdżamy ze skrzyżowania z al. 
Krakowską, a korek w ul. szkolnej spra-
wia, że blokujemy ruch – mówi jedna z 
matek dojeżdżających z Woli mrokow-

skiej. Rodzice winą za tę sytuację obar-
czają przejście dla pieszych, znajdujące 
się naprzeciwko wejścia do szkoły od 
strony ul. szkolnej. Znajduje się tu nie-
wielki parking wzdłuż drogi oraz przy 
sklepie. część uczniów właśnie z nich 
usiłuje dotrzeć do szkoły. 

– To przejście jest bardzo niebez-
pieczne, bo w kierunku al. Krakowskiej 
zazwyczaj jest duży korek, często jeżdżą 
ciężarówki, więc tak naprawdę dzieci 
muszą wyjść zza samochodów na śro-

dek drogi i dopiero widzą, czy coś nie 
jedzie z drugiej strony – mówi pani Ag-
nieszka. Jej zdaniem jednak największe 
utrudnienia powodują tak naprawdę 
rodzice, którzy zatrzymują się na wyso-
kości bramy po to, by wypuścić dzieci z 
samochodu. – To prawdziwa plaga. nie-
którzy zjeżdżają na chodnik i utrudniają 
zarówno przejście jak i widoczność, ale 
większość po prostu tamuje ruch na 
ulicy, by dzieci mogły wysiąść z auta. To 
z pewnością nie poprawia bezpieczeń-
stwa  – zauważa.  Jest to tym trudniejsze 
do zrozumienia, że kawałek dalej, po 
skręcie w ul. Świątkiewicz, rodzice mają 
do dyspozycji spory szkolny parking, na 
którym bezpiecznie można się zatrzy-
mać. W tym miejscu znajduje się rów-
nież wejście do szkoły, a przy przejściu 
dla pieszych pracuje tzw. Pan stopek, 
który dba o to, by uczniowie mogli bez-
piecznie przejść przez ulicę. 

– Podejrzewam, że rodzice uważają, 
że to już za długa droga do przejścia dla 

ich dzieci. Zwłaszcza, gdy czasu do roz-
poczęcia lekcji zostało niewiele – mówi 
nasz czytelnik. – na tym parkingu naj-
częściej stają  rodzice jadący od stro-
ny Wólki Kosowskiej, choć im również 
zdarza się zatrzymywać na poboczu tuż 
przed przejściem dla pieszych – zauwa-
ża.  – myślę, że zarówno poprawa bez-
pieczeństwa, jak i usprawnienie ruchu 
w dużej mierze zależą od nas samych.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Trudna droga do szkoły

Ścieżka rowerowa stała się regularnym parkingiem

Tamowanie ruchu, by wypuścić dzieci z samochodu irytuje innych kierowców

Przejście jest niebezpieczne, gdy na ulicy stoi korek, który utrudnia dzieciom 
widoczność sąsiedniego pasa ruchu

\\\ PIASECZNO

nowo wybudowana ścieżka 
rowerowa wzdłuż ulicy 
Żytniej pełni funkcję parkingu 
dla klientów targowiska. 
mieszkańcy martwią się,  
że ulegnie ona zniszczeniu 
jeszcze zanim dzieci pojadą  
nią do szkoły.    

miejskie targowisko w Piasecznie 
przyciąga tłumy klientów. miejsc 

parkingowych jak zawsze brakuje, mi-
mo że wybudowanie nowego odcin-
ka ulicy Żytniej zwiększyło ich liczbę. 
Kierowcy korzystają jednak nie tylko z 
miejsc wyznaczonych po stronie targo-
wiska, ale parkują również na asfalto-
wej ścieżce rowerowej po drugiej stro-
nie ulicy. Trudno im nawet zarzucić ła-
manie przepisów, ponieważ na ścieżce 
brak oznaczenia. co więcej, wiele osób 
nie ma nawet świadomości, że staje pa-
sie przeznaczonym dla rowerzystów. 

– O czym pani mówi? – dziwi się 
starsza kobieta pakująca zakupy do 
bagażnika, którą pytam, czy wie, że za-
parkowała na ścieżce rowerowej. – na 
jakiej ścieżce? To nie jest parking? – pyta 
zdziwiona. niestety oznakowania pozio-
mego brak. na próżno też szukać zna-
ków pionowych zarówno przy wjeździe 
od strony ulicy nadarzyńskiej, jak i Jana 
Pawła ii. A skoro tak, to niewiele może 
też tu zdziałać straż miejska.

– i tak oto publiczne pieniądze pój-
dą w błoto – mówi nam jeden z piase-

czyńskich rowerzystów. – Jeśli na ścież-
ce stają ciężkie suVy czy półciężarówki, 
to z pewnością nie wpływa pozytywnie 
na żywotność nawierzchni i jej jakość, 
bo nie pod takie obciążenia była pro-
jektowana – zauważa. – A jak jeszcze za 
chwilę przyjdą upały, to w ogóle będzie 
zabawnie i dzieci do szkoły we wrześniu 
pojadą koleinami.

efekt monitów mieszkańców już 
jest. Przygotowano projekt korekty 
oznakowania, złożono go w starostwie 
i właśnie został zatwierdzony.

– mamy nadzieję, że po wykonaniu 
dodatkowego oznakowania sposób 
użytkowania chodnika (w tym ścieżki 
rowerowej) wzdłuż ul. Żytniej stanie się 
dla kierowców bardziej zrozumiały i po-
może w rozwiązaniu problemu. strażni-
cy miejscy po wprowadzeniu nowego 
oznakowania będą z całą surowością 
karali kierowców nie stosujących się do 
przepisów ruchu drogowego – informu-
je Anna Grzejszczyk z Biura Promocji 
urzędu Gminy. 

Dlaczego ścieżka nie została pra-
widłowo oznakowana od razu po wy-
konaniu? Od jednego z urzędników 
usłyszeliśmy, że znak pionowy stoi 
– przed skrętem, w ulicy Jana Pawła 
ii. Rzeczywiście, zza ogrodzenia budo- 
wy cem spostrzegawcza osoba, któ-
ra wie czego szuka, ma szansę go za- 
uważyć. mamy jednak nieodparte wra-
żenie, że to nie jest prawidłowe ozna-
kowanie.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Parking na ścieżce

\\\ GÓRA KALWARIA

Gmina Góra Kalwaria 
dofinansuje wiślane rejsy 
szkutą „Oskar Kolberg”.    

D rewniana szkuta, zbudowana me-
todą tradycyjną, to wygodna duża 

jednostka z częściowo odkrytym pokła-
dem, ale także ze sporą kabiną. Wyposa-
żona jest w kamizelki ratunkowe.

– statek będzie kursować 2 i 8 
czerwca od 10.00 do 14.00. Rejsy za-
czynać się będą w porcie w Górze Kal-
warii (teren piaskarni). szkuta popłynie 
w stronę Warszawy, po 20-25 minutach 
zawróci, a zatrzyma się w porcie – infor-
muje gmina Góra Kalwaria.

Dzięki dofinansowaniu, organizo-
wane przez stowarzyszenie Wisła O.K. 
wycieczki szkutą są dla uczestników 
bezpłatne. 

Aby się zapisać, należy zadzwonić 
pod nr  tel. 513 705 657 w godz. 9.00-
20.00. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Darmowe rejsy

Szkuta „Oskar Kolberg” to idealna 
jednostka na turystyczne rejsy  
po Wiśle

To przejście jest  
bardzo niebezpieczne, 

bo w kierunku al. 
Krakowskiej zazwyczaj 

jest duży korek

R E K L A M A
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

O dpowiedź jest prosta. są elegan-
ckie, trwałe i praktyczne, a bardzo 

bogata oferta rynkowa w zakresie ich 
rozmiaru i wzornictwa pozwala two-
rzyć efektowne kreacje wnętrz. same 
płytki, nawet najpiękniejsze, to jednak 
za mało. ekspert firmy produkującej 
chemię budowlaną podpowiada, na co 
powinniśmy zwrócić uwagę, by inwe-
stycja spełniła nasze oczekiwania, a jej 
efekt długo cieszył nasze oko.

 Przeprowadzając remont łazienki 
warto pamiętać o wykonaniu właściwej 

hydroizolacji co najmniej stref mokrych 
pomieszczenia, tj. podłogi oraz miejsc 
zlokalizowanych wokół wanny, kabiny 
prysznicowej oraz umywalki. W tym ce-
lu można użyć np. folii w płynie. same 
płytki są wprawdzie odporne na wilgoć, 
jednak słaby punkt konstrukcji stano-
wią fugi, przez które woda łatwo prze-
nika i wsiąka w podłoże. Brak zabezpie-
czenia przed wilgocią może prowadzić 
do tworzenia się nieestetycznych zacie-
ków, pleśni, a nawet odspajania płytek. 
Powłokę wodochronną otrzymuje się 

poprzez dwukrotne nałożenie folii w 
płynie wałkiem lub pędzlem. na ryn-
ku dostępne są gotowe wodoodporne 
preparaty do wykonywania trwale ela-
stycznych uszczelnień podpłytkowych, 
popularnie nazywane folią w płynie. ich 
aplikacja jest łatwa i szybka a naniesio-
na powłoka zabezpiecza podłoże przed 
zniszczeniem spowodowanym wilgocią. 
Dobrze dobrana izolacja zapobiegając 
przesiąkaniu wody przez ściany, chroni 
także pomieszczenia przylegające do 
łazienki.  

Wiele zależy również od właściwe-
go uszczelnienia naroży, szczelin dyla-
tacyjnych, przejść rur instalacyjnych 
czy też miejsc styku podłogi i ścian. Po 
nałożeniu pierwszej warstwy folii w 
płynie miejsca (narożniki) najbardziej 
narażone na przenoszenie ewentual-

nych ruchów konstrukcji okleja się spe-
cjalnymi taśmami siatkami częściowo 
gumowanymi, po czym nanosi drugą 
warstwę folii w płynie. Tak przygoto-
wana powierzchnia wymaga już tylko 
położenia wcześniej wybranych płytek 
ceramicznych.

Płytki w roli pierwszoplanowej 
– o czym warto pamiętać
najczęściej wybieramy je do łazienki lub kuchni, ale chętnie sięgamy po nie także podczas remontu 
przedpokoju czy salonu. Płytki ceramiczne od lat niezmiennie królują w naszych domach. Jak to 
możliwe, że tak długo utrzymują się na absolutnym topie? 

FO
T. 

BA
um

iT
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K iedy wybieramy projekt domu, 
najważniejszym czynnikiem de-

cydującym o naszym wyborze jest koszt 
budowy oraz późniejszej eksploatacji. 
mało kto decyduje się na drogi, skompli-
kowany dach z załamaniami, wieżycz-
kami i udziwnieniami. Raczej, jeżeli ktoś 

może przeznaczyć więcej pieniędzy na 
swój dach, wybiera droższe, aczkolwiek 
niezwykle oryginalne rozwiązanie, np. 
gont łupany. Dalej jednak dom ma pro-
stą bryłę. 

Kiedy obserwujemy budowy no-
wych domów jednorodzinnych, przewa-

żają proste bryły, z dwu-, ewentualnie 
czterospadowym dachem. coraz więcej 
też powstaje domów o kubicznej formie, 
z płaskim dachem. Popularne stają się 
również domy-stodoły. Te proste w bu-
dowie formy są także energooszczędne, 
ponieważ ich konstrukcja zmniejsza ry-
zyko powstawania mostków cieplnych, 
odpowiedzialnych za duże utraty ciepła 
w budynkach jednorodzinnych. 

Domy-stodoły zyskują na popular-
ności również dlatego, że wyglądają 
fantastycznie. ich dwuspadowe dachy 
kończą się na równi ze ścianą, ściana 
szczytowa może być dzięki temu całko-
wicie oszklona. To również nie jest bez 
znaczenia dla rachunków właściciela. 
Duże okna wpuszczają dużo naturalne-
go światła, przez co domownicy zuży-
wają o wiele mniej energii elektrycznej. 

Zresztą duże okna nie są wyłącznie 
trendem w domach-stodołach. Ogrom-
ne drzwi tarasowe, okna dachowe – to 
wszystko wpływa na komfort życia w 
domu, ale jest także ekologiczne.  Oczy-
wiście pomaga technologia. Okna da-

chowe czy drzwi tarasowe możemy już 
sterować za pomocą smartfona. Trzy-
szybowe okna to doskonała izolacja, 
więc duże okna nie kojarzą się już ze 
stratami ciepła. W dodatku są one coraz 
tańsze.

coraz częściej inwestujemy w no-
woczesne instalacje, oparte na odna-

wialnych źródłach energii. chociaż  są 
droższe w budowie, później wychodzą 
taniej w eksploatacji. Z tego powodu też 
zmniejszają się rozmiary domów. Rozu-

miemy, że rodzina spokojnie i komforto-
wo zmieści się na 120 m2 i nie potrze-
bujemy już 250 m2 i więcej. nie dość, 
że trzeba zużyć więcej materiałów, to 
jeszcze trzeba taki dom w zimie ogrzać.

Domy, których chcemy, mają być 
dzisiaj bezpieczne, ekologiczne i niedro-
gie, zarówno w budowie jak i eksploata-

cji. Bo chociaż inwestujemy w energoo-
szczędne rozwiązania, to zdecydowanie 
oszczędzamy na prostej bryle budynku. 

Red.

Ekonomiczne, nowoczesne, w zgodzie z naturą
Domy ekonomiczne, domy-stodoły, domy energooszczędne o prostej bryle. Polacy, nawet ci zamożni, odchodzą od budowania wielkich zamczysk. 

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO

Projekt przebudowy dawnej 
remizy OsP w centrum miasta 
czeka na pozwolenie  
na budowę. Powodzenie 
projektu może być uzależnione 
od decyzji konserwatora 
zabytków.     

P od koniec 2017 roku radni wybrali 
koncepcję zagospodarowania za-

bytkowego budynku przy ul. Puławskiej 
1, który stoi opuszczony od 2015 r., kie-
dy jednostka OsP przeprowadziła się 
do nowej siedziby przy ul. Dworcowej. 
następnie zlecili przygotowanie projek-
tu budowlanego w oparciu o tę koncep-
cję. Zakłada ona renowację istniejącej 
strażnicy oraz dobudowanie na tyłach 
dwukondygnacyjnego budynku, który 
miał być połączony ze starą częścią 
przeszklonym korytarzem. Koncepcję 
zagospodarowania opracowywali stu-
denci architektury. Zgodnie z założe-
niami w zmodernizowanym budynku 
miałaby się mieścić galeria sztuki, czy-
telnia i kawiarnia. 

Projekt budowlany został już przy-
gotowany przez architektów. usiłowali-
śmy się dowiedzieć w urzędzie Gminy, 
czy konserwator zabytków nie złożył 
do niego zastrzeżeń. Taką bowiem in-
formację otrzymaliśmy nieoficjalnie od 
jednego z radnych. 

– Konserwator oficjalnie nie zajął 
stanowiska w tej sprawie, jedynym 
dokumentem, jakim dysponuje gmina, 
jest pozytywna opinia do koncepcji 
architektonicznej, na podstawie której 
opracowany został projekt budowlany 
– przekazała nam odpowiedź Wydzia-
łu inwestycji Anna Grzejszczyk z Biura 
Promocji uG. Rzeczywiście konserwator 
wypowiedział się na temat koncepcji 
zagospodarowania budynku jeszcze na 
przełomie 2016 i 2017 roku. nie zgo-
dził się wówczas na nadbudowę (mpzp 
dopuszcza tu nawet budynek 4-kondyg-
nacyjny). nakazał zachować charakter 
budynku, a ewentualna rozbudowa była 
dopuszczalna na tyłach strażnicy. Tak 
też wygląda obecny projekt. Rzecz w 
tym, że stanowisko mazowieckiego Wo-
jewódzkiego Konserwatora Zabytków 

objął pod koniec marca 2017 roku Jakub 
lewicki, który, jak pokazuje przykład 
starej Plebanii, opowiada się za mak-
symalnym zachowywaniem brył oraz 
charakteru zabytkowych budynków. 
niewykluczone więc, że nowoczesna w 
formie dobudówka do remizy nie wzbu-
dzi jego entuzjazmu. 

W związku z tym, że remiza wpi-
sana jest na Gminną listę Zabytków, 
starosta wydaje decyzję pozwolenia na 
budowę w uzgodnieniu z wojewódz-
kim konserwatorem zabytków. czy opi-
nia ta będzie pozytywna i inwestycja 
otrzyma pozwolenie na budowę, czy też 
konserwator zażąda zmian w projekcie, 
przekonamy się zapewne w najbliższej 
przyszłości.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Remiza czeka na pozwolenie

Bez powiększenia powierzchni budynku remiza nie będzie zbyt funkcjonalna

\\\ HENRyKÓw-UROCZE

sołtys wsi Henryków-urocze 
podczas sesji w mocnych 
słowach upomniała się  
w imieniu mieszkańców  
o obiecane inwestycje na ul. iwa  
i Wschodniej.     

A nna Kostyrka zabrała głos pod-
czas ubiegłotygodniowej sesji 

Rady Gminy. Twierdziła, że 1 kwietnia 
burmistrz Daniel Putkiewicz obiecał, 
że środki na realizację remontu ulic 
iwa i Wschodniej nie zostaną zdjęte z 
budżetu.

– Z kolei podczas spotkania w Zło-
tokłosie 18 kwietnia wiceburmistrz 
Robert Widz powiedział, że żadna z 
tych ulic nie będzie wykonana, a środki 
zostaną przesunięte na inne zadania. 

Ja się pytam, dlaczego mieszkańcy są 
oszukiwani przez władzę i kto rządzi w 
urzędzie? Burmistrz czy drugi wicebur-
mistrz – pytała Kostyrka w emocjonal-
nym wystąpieniu.

– niczego takiego nie powiedziałem 
i to zwyczajne kłamstwo – odpowiedział 
Widz. – Rozmawialiśmy z mieszkańcami 
Złotokłosu i Henrykowa-urocze razem z 
prezesem PWiK o planowanej budowie 
kanalizacji. i rzeczywiście mowa była o 
tym, że wykonywanie nakładek asfalto-
wych, kiedy są konkretne plany budowy 
kanalizacji, to zwykła niegospodarność 
– podkreślił Widz. – Pieniądze z tego 
zadania jednak nigdzie nie zostały prze-
sunięte – zaznacza.

– nie chodzi nam o to, żeby ta ulica 
była z chodnikiem, kwietnikiem, latar-
nią i innymi cudami. my chcemy tylko 
kawałek nakładki asfaltowej – mówiła 

Anna lubraczyńska-Bocheńska, miesz-
kająca przy niedokończonym odcinku 
ul. Wschodniej. Tu z kolei problemem 
ma być nieuregulowana kwestia włas-
ności działek. A samorząd ma już złe 
doświadczenia z ul. iwa, gdzie latami 
trwały spory sądowe i doszło nawet do 
sytuacji, w której na wniosek mieszkań-
ca konieczne było ściąganie wysypane-
go tłucznia.

Oprócz sołtys wsi głos zabrali też 
inni mieszkańcy ulicy iwa. Zwracali 
uwagę na problem nie tylko z fatalną 
nawierzchnią drogi, ale też bardzo wą-
skim odcinkiem przy wjeździe w ulicę 
społeczną.

– To bardzo niebezpieczne, kiedy 
spotkają się dwa samochody, zwłaszcza 
jeśli jedzie śmieciarka czy szambiarka. 
Tu trzeba koniecznie poszerzyć i przy-
najmniej utwardzić odcinek 200-300 
metrów – mówił jeden z mieszkańców. 
Daniel Putkiewicz zapewnił, że zapisane 
w budżecie zadanie zostanie wykonane, 
ale w pierwszej kolejności musi być zro-
biona kanalizacja.

– A przynajmniej jej projekt – mówi 
nam Robert Widz. Jeśli będziemy wie-
dzieli jak mają biec rury wzdłuż drogi 
i uda się uzyskać pozwolenie na budo-
wę, żeby tę rurę od razu włożyć, to to 
zrobimy.

choć nie ukrywa, że jego zdaniem 
ul. iwa jako zbierająca ruch powinna być 
wykonana w wyższym standardzie, niż 
tylko przez położenie nakładki asfalto-
wej na istniejącej szerokości drogi. To 
jednak wiązałoby się z większą i bar-
dziej długotrwałą inwestycją, między 
innymi ze względu na konieczność po-
zyskania gruntów.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Awantura o asfalt

Mieszkańcy skarżą się nie tylko na nawierzchnię ul. Iwa, ale też niebezpiecznie 
wąski wjazd od głównej ulicy

\\\ WARSZAWA, PIASECZNO

We wtorek dziennikarze 
warszawskich i ogólnopolskich 
mediów przyjechali 
zabytkowym ikarusem na stację 
Piaseczno miasto Wąskotorowe, 
by wziąć udział w konferencji 
ZTm i PGTKW prezentującej 
Warszawskie linie Turystyczne 
do Piaseczna.     

W arszawskie linie Turystyczne 
(WlT) to linie organizowane 

przez Zarząd Transportu miejskiego. 
W ramach WlT od lat można zwiedzać 
stolicę turystycznymi liniami tramwa-
jowymi oraz autobusowymi, zabytko-
wym tramwajem, bezpłatnymi proma-
mi przez Wisłę, a także popłynąć na 
całodzienny rejs statkiem do serocka. 
WlT cieszą się dużą popularnością. 

Od maja br. do oferty WlT weszła 
Zabytkowa linia 51, która obsługiwa-
na przez ikarusy wyrusza z centrum 
Warszawy w każdą sobotę o 13.00 (do 
końca września). Jedzie przez metro 

Wilanowska, czyli dawny Dworzec 
Południowy i dalej Puławską do sta-
cji Piaseczno miasto Wąskotorowe, 
skąd o 14.20 wyrusza pociąg do Zło-
tokłosu. 

W drodze powrotnej pociąg za-
trzymuje się na polanie w Runowie, 
gdzie pasażerowie tradycyjnie mogą 

upiec na ognisku kiełbaski i urządzić 
sobie piknik. 

Zabytkowa linia 51 nawiązuje 
do numeru linii trolejbusowej, któ-
ra z Dworca Południowego do Pia-
seczna przyjechała po raz ostatni w 
1995 roku. W ramach WlT można 
nią dojechać stację wąskotorówki i 
stąd kontynuować podróż kolejką. 
Bilety zresztą sprzedaje tylko Piase-
czyńsko-Grójeckie Towarzystwo Ko-
lei Wąskotorowej. Oczywiście można 

kupić także bilet wyłącznie na pociąg, 
jednak nie ma w ofercie biletu na sam 
autobus. 

– Pociągi jeżdżą od 1 maja. Fak-
tycznie z Warszawy przyjeżdża pełny 
autobus. Jesteśmy bardzo zadowoleni 
ze współpracy z ZTm i cieszymy się, 
że jesteśmy w ofercie turystycznej 
WlT – mówi nam michał Duraj, wice-
prezes PGTKW.

Dziennikarze przyjechali do Pia-
seczna ikarusem, a potem wsiedli do 

pociągu do Złotokłosu. Pociąg zatrzy-
mał się także na polanie w Runowie. 
Podczas konferencji dziennikarze 
mieli okazję porozmawiać z zarządem 
PGTKW, wiceburmistrzem Piaseczna 
Robertem Widzem oraz dyrektorem 
ZTm Wiesławem Witkiem.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Pociąg 
dla prasy

Dziennikarze przyjechali do Piaseczna Zabytkową Linią 51

Konferencja odbyła się na peronie stacji Piaseczno Miasto Wąskotorowe oraz 
pociągu do Złotokłosu

Wiceburmistrz Piaseczna Robert 
Widz z dyrektorem ZTM Wiesławem 
Witkiem
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Wielkie fortuny sprzyjają projek-
towaniu pięknych ogrodów, a 

w nich budowaniu okazałych domów. 
Jako że Piaseczno na przełomie XiX i XX 
wieku miało szczęście do gromadzenia 
ludzi o doskonałej kondycji finanso-
wej, warto o tych czasach wspominać. 
Jednym z bogatszych przedsiębiorców 
był szewc Józef Banasikowski, któ-
rego dom postawiony jeszcze przed 
pierwszą wojną światową „rozpłynął” 
się właśnie w mgłach Jeziorki. czynię 
więc próbę przywołania wspomnień z 
czasów prosperity piaseczyńskich kapi-
talistów, zgromadzenia tego co jeszcze 
można ocalić.

W Kurjerze Poznańskim z 1912 r. 
znalazłam felieton analizujący pozycję 
braci szewców w gałęzi gospodarki 
zwanej rzemiosłem i wyjaśnia wysokie 
ceny, jakie wówczas dyktowali: „Jeszcze 
dziadowie i pradziadowie nasi zwykli 
byli mawiać, że nie ma to, jak: gdańska 
wódka, toruński piernik, częstochowska 
tabaka, krakowska śmietana, poznański 
chleb, litewskie wędliny, a warszawski 
bucik. nie wiem, jak tam dziś się ma 
sprawa z owym poznańskim chlebem, 
ale to wiem, że tabaki z częstochowy 
nikt już dziś nie sprowadza, że litewskie 
wędliny z roku na rok stają się mniej 
smaczne, a warszawski bucik tak do-
szczętnie stracił dobrą markę, że nawet 
w Rosji patrzą na niego z pogardą, uzna-
jąc za ostatniego rzędu tandetę. natural-
nie, że mówię tu o tym obuwiu, które 
używane jest przez ludzi o skromnych 
środkach finansowych, nie myślę jednak 
wcale ubliżać takim mistrzom kunsztu 
szewskiego jak Hiszpański, Banasikow-
ski, Trembiński, Filiński, nowicki, Kiel-
man i inni. Fabrykują oni prawdziwe ca-
cka, bucik niewieści nieraz owinąć moż-
na naokół palca, ale też za te arcydzieła 
każą sobie płacić takie sumy bajońskie, 
że dostępny ten towar bywa chyba dla 
dam z półświatka, przyzwyczajonych do 
noszenia wszystkiego, co najmodniej-
sze, najekscentryczniejsze i najkosztow-
niejsze. na ogół jednak szewstwo nasze 
upada, a dzieje się to dlatego, że w żad-
nym może zawodzie rzemieślniczym 

ciemnota i wypływający z niej upór nie 
są tak wielkie, jak tutaj. Rutyna, zaśnie-
działość, brak rzutkości podały sobie 
ręce i gniotą pracowników od dratwy i 
pocięgla. są miasteczka, jak np. Piasecz-
no, które można by nazwać królestwem 
szewców i gdzie majsterków gnieździ 
się kilka setek, kto by jednak mniemał, 
że tam istnieje jakaśkolwiek instytucja, 
np. Kasa Pożyczkowa, ten omyliłby się 

bardzo. nawet chrześcijańskiego han-
dlu skórami szukalibyśmy na próżno, 
po lada parę cholewek odbywają się 
wędrówki do Warszawy, co oczywiście 
podrożą towar i odrywa pracownika od 
warsztatu.” Banasikowskim tymczasem 
jeszcze sprzyja Fortuna. Brat Józefa le-
on produkuje pianina i prowadzi skład 
instrumentów muzycznych w Warsza-
wie przy ul. nowy Świat, w hotelu Bri-

stol wspólnik stanisław otwiera razem 
z krawcem ulenieckim elegancki sklep 
odzieżowy. W czasie pierwszej wojny 
Józef ponoć na handlu skórami dla woj-
ska zarabia dużo, ale idą złe czasy dla 
warszawskich szewców, powstają wiel-
kie fabryki obuwia. W czechach powsta-
je firma rodzinna Bata, której dzienna 
produkcja wynosiła ponad 10 tys. par 
butów. Pani Zofa Goller, wnuczka Józefa 
Banasikowskiego w 2001 roku, w domu 
nad Jeziorka powie dziennikarce: „lu-
biłam chodzić na „słoninie” i na niskim 
obcasie, a takie buty robił Bata”.

 Wiedzielibyśmy o rodzinie Bana-
sikowskich o wiele mniej, gdyby nie ar-
tykuł mojej koleżanki ze szkolnej ławy, 
redaktor elżbieta Knyziak-Łapczyńskiej. 
W 2001 r. w piaseczyńskim tygodniku 
„Podwarszawskie życie” został opub-
likowany obszerny tekst z wieloma 
zdjęciami z rodzinnego archiwum Ba-
nasikowskich. Tekst jest po części wy-
wiadem z panią Zosią Goller, wnuczką 
Józefa. elżbieta dała mi zezwolenie na 
skorzystanie z tego tekstu i zdjęć, co też 
po części teraz uczynię. Zofia była córką 
marii Banasikowskiej lewandowskiej. 
W latach 60. XX wieku pani maria była 
dobrze znaną osobą w Piasecznie. moż-
na by ją nazwać „kolorowym motylem”; 

zwracała na siebie uwagę w małym mie-
ście, a ponieważ wyjeżdżała do stanów 
Zjednoczonych, posiadała wyjątkowe 
jak na ten czas szarego komunizmu 
stroje, a że gust miała specyficzny, lu-
biła mocno czerwone szminki do ust i 
była nieco szalona i kochliwa, i do tego 
piękna, przypominała bardziej aktorkę 
z los Angeles niż marysię z Piasecz-
na – nazywaliśmy ją mery. Otóż mery 
pewnego dnia odwiedziła moich zna-
jomych mieszkających przy ulicy Rey-
tana. chciała się pochwalić spódnicą na 
licznych halkach, zrobiła piruet i wpadła 
do piwniczki. Podręczne piwniczki, wy-
kopywane w dużych kuchniach, służy-
ły do przechowywania warzyw i owo-

ców, były dość głębokie, dorosła osoba 
mogła się w nich wyprostować, toteż 
świadkowie zajścia znieruchomieli. me-
ry oczywiście, jak to ona, zupełnie nie 
zauważyła, że klapa piwniczki jest ot-
warta, bo też w głowie jej była spódnica, 
a nie piwnica. Wszyscy zamarli. nastąpi-
ła cisza. Tymczasem mery spokojnie, po 
drabinie wynurzyła się z pułapki. Taka 
była. Jej córka twierdziła, że matka nie 

miała czasu na wychowywanie własne-
go dziecka. Zofię wychowali dziadkowie. 
Ta lekkomyślność mery odbiła się moc-
no na stanie majątku pozostawionego 
po przodkach. Pojawił się w życiu me-
ry pewien „urzędnik izby skarbowej” 
dużo od marii młodszy i zawrócił jej w 
głowie. mery kochała pana urzędnika, a 
majątek w zadziwiający sposób zaczął 
znikać. najpierw poszły obrazy. skąd 
były te obrazy?

Do willi w Piasecznie przyjeżdżał 
przed ii wojną światową swoim cadil-
lakiem Wojciech Kossak, zapraszany 
na obiady, malował marię i Józefa. nie-
którzy pamiętają jeszcze duży portret 
marii pędzla mistrza z 1929 r., wiszący 
w salonie. Pani Goller w wywiadzie dla 
„Podwarszawskiego życia” opowiada 
historię innego obrazu Kossaka, „szar-
ża czerkiesów na Krakowskim Przed-
mieściu”, który to obraz zniknął nagle 
ze ściany domu nad Jeziorką. Odnalazł 
się na uroczystości otwarcia Kongresu 
Polonii Amerykańskiej w chicago, jak 
twierdzi pani Zofia, trudno jej było do-

ciec, jak mógł tam trafić. Odnalazłam 
powód istnienia w willi Banasikowskich 
cennych obrazów: otóż Józef był człon-
kiem Towarzystwa Zachęty sztuk Pięk-
nych i co roku, a na pewno w 1935 ro-
ku, brał udział w losowaniach obrazów. 
W tymże roku 1935 wylosował obraz 
„mglisty poranek” Domaradzkiego. W 
ilu losowaniach brał udział? Być może 
w wielu. cDn

 Małgorzata Szturomska

Stulecie szewców część 2

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Pojawił się w życiu  
mery pewien „urzędnik 

izby skarbowej”  
dużo od marii młodszy  
i zawrócił jej w głowie

Dom Banasikowskich w Piasecznie przy ul. Świętojańskiej
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Józef Banasikowski w ogrodzie w Piasecznie przy ul. Świętojańskiej 

Maria Banasikowska-Lewandowska, 
fotografia z początku XX w.

Józef Banasikowski

Zosia Lewandowska-Goller, wnuczka Józefa Banasikowskiego, w piaseczyńskim 
ogrodzie
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\\\ PIASECZNO
22.05 godz.19.00 – PRemieRA – ZABAWy  
W WieRsZyKARni. Teatry „Patataj” i „Teatraluszki”.  
scenariusz złożony z wierszy Danuty Wawiłow i piosenek.  
Reżyseria – ewa Kłujszo , oprawa muzyczna – Ziemowit Kłujszo.  
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.
22.05 godz. 19.00 – KOBiece PiAsecZnO. spotkanie z małgorzatą Ostrowską-
-Królikowską – aktorką telewizyjną, teatralną i filmową. miejski Klub seniora,  
ul. Dworcowa 9.Wstęp wolny.
Wydarzenie organizowane w ramach obchodów 590. urodzin Piaseczna.
23.05 godz. 18.00 – DysKusyJny KluB FilmOWy. Dla dorosłych i młodzieży 
160+. Zalesie Górne, szkoła Podstawowa im. Wspólnej europy ul. sarenki 20 
(sala 123). Wstęp wolny.
23.05 godz.18.00 – KluB FilmOWy ReWeRs. Projekcja filmu ,,najlepszy” 
(2017r.), reż. Łukasz Palkowski. Józefosław, filia Biblioteki Publicznej,  
ul. Julianowska 67A. Wstęp wolny.
25.05 godz. 11.00 – BAJKi Z KlisZy. Pokaz bajek z rzutnika, animacje.  
strefa Kultury, ul. Jarząbka 20/85.Wstęp wolny, zapisy. 505-856-669.
25.05 godz. 14.00 – WARsZTATy BiŻuTeRii KORAliKOWeJ – KOlcZyKi  
GlAmOuR. Dla młodzieży i dorosłych. Wola Gołkowska, Klub Kultury,  
ul. Jemioły 11. Zapisy – strefazajec.pl. Wstęp 20 zł.
25.05 godz. 19.00 – FesTiWAl im. WiTOlDA mAlisZeWsKieGO. Kwartety 
smyczkowe „mistrz i uczeń”. Witold maliszewski i Witold lutosławski.  
Wykonawcy: Kwartet cAmeRATA. Prowadzenie koncertu – malina sarnowska. 
Józefosław, Kościół pw. Św. Józefa Opiekuna Pracy, ul. Ogrodowa 3. Wstęp wolny. 
Wydarzenie organizowane w ramach obchodów 590. urodzin Piaseczna.
26.05 godz.10.00 – ulicAmi PiAsecZnA. mieJsKi sPAceR HisTORycZny.  
Zalesie Dolne – miasto ogród. Zbiórka – stacyjka Kolejki Wąskotorowej  
w Zalesiu Dolnym ( Aleja Polskiego Państwa Podziemnego). Zakończenie  
– róg ul. Pomorskiej i Alei Polskiego Państwa Podziemnego. udział bezpłatny.  
Wydarzenie organizowane w ramach obchodów 590. urodzin Piaseczna.
26.05 godz. 12.30 – PRAcOWniA RĘKODZieŁA. Prezent dla mamy – musujące 
kosmetyki kąpielowe. Warsztaty rodzinne dla dzieci w wieku od 3 lat.  
Obowiązują zapisy www.strefazajec.pl Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9. 
Wstęp – 20 zł (opiekun bezpłatnie).

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
24.05 godz. 10.40 – sPOTKAniA Z muZyKĄ  
– Filharmonia narodowa. Ośrodek Kultury, ul. Białka 9. Wstęp wolny.
25.05 godz. 18.00 – DKF uciecHA. Pokaz filmu „Jak pies z kotem”  
i spotkanie z Olgierdem Łukaszewiczem, które poprowadzi sebastian smoliński. 
Kino uciecha, ul. sajny 14. Bilety 10/7 zł.
25-26.05 – HisTORiA ViVA, czyli letnie weekendy na zamku w czersku.  
spotkanie ze średniowieczem (Xi-Xiii w.). Zamek w czersku. Bilety 8/5 zł.

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
22.05 godz. 17.00 – KluB BRyDŻ60+. KDK, ul. mostowa 15.  
Wstęp wolny.
22.05 godz. 18.00 – sPOTKAnie „uZDROWisKO KOnsTAncin-JeZiORnA  
– TeRAŹnieJsZOŚĆ i PRZysZŁOŚĆ”. KDK, ul. mostowa 15. Wstęp wolny.
23.05 godz. 19.00 – KluB PODRÓŻniKA – „Kenia – woda znaczy wolność”,  
spotkanie z Bartkiem sabellą. KDK, ul. mostowa 15. Wstęp wolny.
24.05 godz. 17.00 – KluB BRyDŻ60+. KDK, ul. mostowa 15. Wstęp wolny.
25.05 godz. 9.00 – misTRZOsTWA KOnsTAncinA W scRABBle. KDK,  
ul. mostowa 15. Zapisy tel. 501 385 472.
25.05 godz. 15.00 – WARsZTATy RODZinne – stroiki roślinne na Dzień matki. 
KDK, ul. mostowa 15. udział – 5 zł/os.
26.05 godz. 11.30 – BOule W PARKu. Polana przy Hugonówce, ul. mostowa 15. 
szczegóły tel. 501 385 472.
26.05 w godz. 14.00-23.00 – 5. uRODZiny HuGOnÓWKi – spektakl, koncerty, 
animacje, spotkania, warsztaty, wystawy, konkurs na tort jubileuszowy, 
potańcówka. KDK, ul. mostowa 15. Więcej na www. konstancinskidomkultury.pl. 
26.05 godz. 20.00 – OTWARcie leTnieGO seZOnu ARTysTycZneGO  
– koncert sławka uniatowskiego „metamorphosis”. Amfiteatr, Park Zdrojowy. 
Wstęp wolny.
27.05 godz. 18.00 – sTReFA KOBieT POZyTyWnie ZAKRĘcOnycH „Wakacje  
w obiektywie” – Tomasz Truszkowski. KDK, ul. mostowa 15. Wstęp wolny. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ lESZNOwOlA
23.05. godz. 18.30 – sPOTKAnie KluBu KOBieT PAnie PRZODem. 
 Jak skutecznie i zdrowo schudnąć. Filia GOK lesznowola w mysiadle,  
ul. Topolowa 2. Wstęp wolny.
28.05. godz. 14.00 – 77. ROcZnicA ROZsTRZelAniA WiĘŹniÓW PAWiAKA  
nA WZGÓRZAcH mAGDAlenKi. msza św. polowa i uroczystości.  
miejsce Pamięci w lesie w magdalence, ul. Jarzębinowa.
31.05. godz. 19.00 – WeRnisAŻ WysTAWy FOTOOBRAZÓW "maroko – sen  
o saharze". Galeria Wystaw Artystycznych OKnO w siedzibie GOK lesznowola, 
stara iwiczna, ul. nowa 6. Wstęp wolny.

www.gok-lesznowola.pl

\\\   KA lEN DA RIUM KUl TU RAl NE

Organizatory, czyli Piaseczyńsko-GrójeckieTowarzystwo Kolei Wąskotorowej oraz centrum Kultury  
w Piasecznie, udowodnili, że piaseczyńska noc muzeów może konkurować z warszawską. 
Organizatorzy zaproponowali mnóstwo atrakcji, na stację Piaseczno miasto Wąskotorowe przyszło 
kilka tysięcy ludzi. można było zwiedzić zabytkowe hale, pojeździć drezyną na terenie stacji, pojechać 
na wycieczkę zabytkowym Autosanem, pociągiem, a także ikarusem linii P do Warszawy. Koncerty, 
warsztaty, industrialny klimat miejsca, leżaki rozstawione na trawie oraz cudowna pogoda dały  
w efekcie, już po raz drugi, magiczną atmosferę Piaseczyńskiej nocy muzeów.

II Piaseczyńska Noc Muzeów

1. Grupa Historyczno-Edukacyjna „Szare Szeregi” między peronami a strefą koncertową stworzyła niezwykle  
klimatyczne miejsce, które przeniosło nas w czasie   2. Podczas Nocy Muzeów było wiele koncertów. Na scenie zagrał 
m.in. Manaus   3. Warsztaty klejenia parowozu zorganizowane na tyłach stacji przyciągnęły wiele dzieci   4. Podczas 
Piaseczyńskiej Nocy Muzeów, na co dzień zamknięte zabytkowe hale są otwarte dla zwiedzających

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA \\\ PIASECZNO

\\\ PIASECZNO

1 2

3 4

\\\ KOBIECE PIASECZNO  
22 maja o godz. 19:00 zaprasza-
my na spotkanie z małgorzatą 
Ostrowską-Królikowską, znaną 
i lubianą aktorką telewizyjną, 
teatralną i filmową.
miejsce: Piaseczno, miejski Klub 
seniora, ul. Dworcowa 9.Wstęp 
wolny.  
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\\\ POWIAT

najwięcej bramek zdobyli 
gracze z Piaseczna i Baniochy. 
Dla Konstancina nie ma już 
ratunku przed spadkiem.     

P oza iV ligą w środku tygodnia, 
lokalne rozgrywki ligowe toczyły 

się również w miniony weekend. cieka-
wych pojedynków nie brakowało, tym 
bardziej, że piłkarze robili wszystko, 
aby udowodnić, że ostatnie niepowo-
dzenia były przypadkowe.

\\\   Zrehabilitowali się  
całkowicie

Po meczu mKs Piaseczno z rezer-
wami Radomiaka Radom na Piaseczno 
czekały pewne trzy punkty, czyli starcie 
z przedostatnim Orłem unin. Piłkarze z 
unina zostali już w tym sezonie poko-
nani przez rywali 1:6, ale w żadnym wy-
padku nie można było ich lekceważyć, 
ponieważ drużyna ta między innymi 
właśnie na własnym stadionie bardzo 
wysoko wygrała ze spartą Jazgarzew. 

Piaseczno chciało zmazać złe wrażenie z 
ostatniego spotkania ligowego z zeszłe-
go tygodnia i zaprezentowało świetną 
formę. Wysokie 7:2 dla graczy trenera 
igora Gołaszewskiego potwierdziło, że 
drużyna jest w stanie powalczyć o czo-
łowe miejsca w lidze.

To, co udało się mKs-owi, nie udało 
się Perle Złotokłos – piłkarze ze Złoto-
kłosu ulegli u siebie ekipie Oskar Przy-
sucha 0:4. sparta Jazgarzew przegrała 
zaś 0:1 z Raszynem. Jedyną bramkę 
strzelił były ekstraklasowiec sylwester 
Patejuk.

\\\   Konstancin bez punktów
W okręgówce ważną wiadomością 

jest występ graczy Klubu sportowego 
Konstancin z rezerwami Pogoni Gro-
dzisk mazowiecki. Już wiadomo, że se-
niorzy dograją sezon do końca, a w na-
stępnym mają walczyć o powrót do ligi 
okręgowej. W starciu z Grodziskiem nie 
szło im źle, ale ostatecznie to rywal zwy-
ciężył 3:1. Jako ciekawostkę dodajmy, 
że okręgówka jest naprawdę nieprze-
widywalna – Grom Warszawa (tydzień 

wcześniej 20:0 z Ks-em) przegrał 2:8 z 
Żyrardowianką Żyrardów.

Punkty zdobyła za to piąta w tabeli 
laura chylice. Klub pokonał 3:1 Piasta 
Piastów. Taki sam wynik padł w meczu 
Teresina z drugą ekipą mKs Piaseczno.

\\\   Każdy punkt się liczy
Tylko cztery kolejki ligowe dzielą 

nas od zakończenia sezonu w A-klasie. 
W grze o awans biorą udział trzy zespo-
ły – Okęcie Warszawa, GlKs nadarzyn 
i Orzeł Baniocha. niesiony dopingiem 
swoich kibiców Orzeł, po porażce z 
Okęciem, rozgromił u siebie 6:1 Tur 
Jaktorów.

– Walczymy w każdym meczu o 3 
punkty, staramy się robić swoje, teraz to 
już nie wszystko zależy od nas. musimy 
liczyć na potknięcie rywali, którzy są 
nad nami w lidze, to będzie interesująca 
końcówka sezonu serie A – powiedział 
oficjalnej stronie Orła Baniochy kapitan 
drużyny mariusz Rosa.

Okęcie ma teraz 55 punktów, GlKs 
nadarzyn 54 oczka, a Orzeł 52. Ścisk 
ogromny, oby szczęśliwy dla klubu z na-
szego powiatu. Baniocha czeka jeszcze 
na: Jedność Żabieniec, Świt Warszawa, 
rezerwy Gromu Warszawa i Anprel 
nową Wieś. Każdy mecz zapowiada się 
emocjonująco.

W innych spotkaniach „serie A” 
Jedność Żabieniec wygrała 4:2 z sie-
kierkami, Walka Kosów pokonała Świt 
3:0, a Ks nadstal Krzaki czaplinkowskie 
przegrał 3:4 z nadarzynem.

\\\   Bez walkowera
Było „serie A”, więc nadszedł czas na 

„serie B”. Tutaj cieszy, że odbył się mecz 
Korony Góra Kalwaria, ponieważ ostat-
nio nie było o to łatwo – od końcówki 
kwietnia rywale Korony dwukrotnie nie 
przyjechali. „Koroniarze” nie mieli lito-
ści i wbili teraz przeciwnikom z Tarczy-
na aż 5 goli, wygrywając 5:1. Rezerwy 
Perły zwyciężyły 3:1 z Glinianką, a Grom 
Prace małe pokonał 3:2 sośninkę.

RL

\\\ POWIAT

Kolejne porażki w iV lidze.     

T ydzień temu w środę odbyła się 25. 
kolejka rozgrywek piłkarskich w 

iV lidze. Podobnie jak poprzednia, nie 
była ona szczęśliwa dla drużyn z nasze-
go powiatu.

Bardzo blisko wygranej był mKs 
Piaseczno, ale w końcówce spotkania 
stało się coś zupełnie nieoczekiwanego, 
co spowodowało, że w starciu z rezer-
wami Radomiaka Radom piasecznianie 
nie zdobyli nawet jednego punktu. Pod-
opieczni trenera igora Gołaszewskiego 
objęli prowadzenie w 31. minucie spot-
kania za sprawą gola Zbigniewa Obłu-
skiego, który na początku drugiej poło-
wy podwyższył prowadzenie Piaseczna 
na 2:0. Kolejny raz jednak sprawdziło 
się powiedzenie, że 2:0 to niebezpieczny 
wynik – w 58. minucie meczu Radomiak 
zdobył bramkę kontaktową, a 2 minuty 
przed końcem regulaminowego czasu 

gry na tablicy wyświetlał się już wynik 
2:2. W ostatnich minutach Radomiak 
strzelił jeszcze dwie bramki i goście z 
Radomia cieszyli się ze zwycięstwa.

– Przegraliśmy wygrany mecz. spo-
dziewaliśmy się zupełnie odmiennego 
spotkania niż to, które rozegraliśmy 
w sobotę w Grodzisku. Wtedy mieli-
śmy skupić się stricte na zadaniach 
defensywnych, a dzisiaj wiedzieliśmy, 
że będziemy mieli pole do popisu w 
ofensywie. Pierwsza połowa pod nasze 
dyktando, druga już niekoniecznie. stra-
ciliśmy cztery bramki, w większości po 
indywidualnych błędach – powiedział 
oficjalnej stronie klubowej natan Ko-
rzeniowski, młody obrońca, który nie-
dawno zadebiutował w barwach mKs-u 
w iV lidze.

W pozostałych spotkaniach sparta 
Jazgarzew uległa na własnym boisku 
Pilicy Białobrzegi 2:3, a Perła Złotokłos 
przegrała na wyjeździe z Błonianką Bło-
nie aż 0:8.

Rafał lipski

Weekend pogromów

Bez zwycięstw

Spadek pewny, ale seniorzy Konstancina grają dalej
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\\\ KOlEJNA EdyCJA NIGHTSKATINGu  
Gratka dla miłośników nocnych przejazdów. Po jesienno-zimowej przerwie rusza kolejny sezon nightskating Piaseczno. Pierw-
szy przejazd wrotkarzy odbędzie się 31 maja. Zbiórka w godz. 19.15-19.45 na Rynku, start przejazdu o 19.50. Zanim uczestnicy 
ruszą w drogę, organizatorzy zaplanowali kilka konkursów z nagrodami, warto zatem pojawić się na miejscu zbiórki nieco 
wcześniej. Dystans wyniesie 15 km, a trasa tradycyjnie będzie biegła głównymi ulicami Piaseczna. Przejazd będzie miał tempo 
rekreacyjne i tradycyjnie towarzyszyć mu będzie muzyka i dobra zabawa.
nightskating to kolejna akcja promująca Piaseczno jako miasto przyjazne osobom aktywnym fizycznie. Organizatorami tego-
rocznej edycji są Warszawskie stowarzyszenie Rolkarskie POlsKATeR i urząd Gminy Piaseczno. 

\\\ PIASECZNO

R E K L A M A

R E K L A M A
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych 
zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. 
z 2018 r. poz. 1474) czytaj dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 5 kwietnia 2019 r. 
zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwe- 
stycji drogowej: 

inwestor:         Wójt Gminy Lesznowola 
ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola

inwestycja:    budowa ronda na skrzyżowaniu dróg gminnych - ul. Kukułki,  
Al. Zgody, Jaskółki, Kieleckiej, Mieczyków, Przepiórki i Dzikiej Róży  
w Nowej Woli, Zgorzale i Nowej Iwicznej, gm. Lesznowola 

Działki inwestycyjne w jednostce ewidencyjnej 141803_2 Lesznowola:   
działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym po-
dano nr działek pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Lesznowola, w nawiasach podano nr działki po podziale, a po średniku nr działek 
po podziale poza projektowanym pasem drogowym pozostające przy aktualnym 
właścicielu, oznaczone wg katastru numerami:
obręb 0021 Nowa Iwiczna: 18/10, 18/4 (18/27; 18/28),
obręb 0022 Nowa Wola: 263/5, 263/4, 263/7, 299 (299/1; 299/2), 298/7 (298/12; 
298/13), 263/6 (263/10; 263/11) 260/4 (260/8; 260/9),
obręb 0033 Zgorzała: 178/4, 178/5, 178/6, 178/12, 183/2, 183/9 (183/39; 183/40), 
214 (214/3; 214/4), 217 (217/1; 217/2).  

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie,                              
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, informacja w kancelarii Wydziału Architek- 
toniczno-Budowlanego, od pon. do pt. w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać  
ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie    
uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuję, że o innych czynnościach  
z wyjątkiem zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez 
udostępnienie pisma w Biuletynie Informacji Publicznej.

Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu 22 maja 2019 r.

Nr rej. ARB.6740.1.11.2019.KK          
Starosta Piaseczyński

Ksawery Gut

OBWIESZCZENIE STAROSTY 
PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych 
zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. 
z 2018 r., poz. 1474 ze zm.) zawiadamiam, że w dniu 14 maja 2019 r., na wniosek Bur-
mistrza Miasta i Gminy Piaseczno, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego 
nr 14/2019 (nr rej. ARB.6740.1.8.2019.MT.KS), o zezwoleniu na realizację inwestycji 
drogowej polegającej na: „rozbudowie drogi gminnej – ul. Urbanistów w Piasecznie 
i Julianowie w zakresie:

– drogi gminnej klasy L – 1 KDL  na odc. od km 0+000,00 (skrzyżowanie z ul. 
Julianowską) do km 0+108,22,

– drogi gminnej klasy D – na odc. od km 0+000,00 (1 KDL) do km 0+747,39 
(skrzyżowanie z ul.  Zimową), gm. Piaseczno, powiat Piaseczyński”.

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
w nawiasach podano nr działki po podziale (drukiem podkreślonym – działki po po- 
dziale pod inwestycję, po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające 
przy aktualnym właścicielu), oznaczone wg katastru nieruchomościami numerami: 
jedn. ew. 141804_4 Piaseczno – miasto, obręb 00-11:
2/15 (2/16; 2/17), 2/5, 2/6
jedn. ew. 141804_5 Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0020 Julianów:
34/6, 31/1, 31/2 (31/3; 31/4), 32/1, 29/13, 29/11, 29/12 (29/22; 29/23), 29/14, 29/7 
(29/16; 29/15), 29/8 (29/18; 29/17) , 29/9 (29/20; 29/21; 29/19), 32/2, 29/10, 30 (30/4; 
30/3), 
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
przeznaczone pod przebudowę istniejącej sieci uzbrojenia terenu, dróg innych ka- 
tegorii oraz zjazdów (w nawiasach podano nr działki przed podziałem) 
 jedn. ew. 141804_4 Piaseczno – miasto, obręb 00-11:
1/5, 2/14, 2/17 (z dz. 2/15), 2/2, 2/3, 2/7, 2/8, 2/10, 2/12, 
jedn. ew. 141804_4  Piaseczno – miasto, obręb 00-10: 4/2, 4/5, 7/46, 7/47, 7/27
jedn. ew. 141804_4 Piaseczno – miasto, obręb 00-09: 12
jedn. ew. 141804_5 Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0020 Julianów:
34/1, 31/4 (z dz. 31/2) 29/19, (z dz. 29/9), 29/6
jedn. ew. 141804_5 Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0009 Chyliczki: 54/21, 81, 62/7, 
53/20.

Z treścią decyzji nr 14/2019 z dnia 14 maja 2019 r. na realizację inwestycji  
drogowej oraz załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Kancelarii  
Architektoniczno-Budowlanej na parterze Starostwa Powiatowego w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, 
za moim pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piasecz- 
no), w terminie 14 dni od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie 
uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu 22 maja 2019 r.

Nr rej. ARB.6740.1.8.2019.MT.KS          
Starosta Piaseczyński

Ksawery Gut

\\\ ZAlESIE gÓRNE, RUMUNIA

Wojciech i Radek Brzozowscy, 
którzy w Zalesiu Górnym 
mają niezwykłą kolekcję 
samochodów, wybierają się 
w czerwcu na caravana Go 
Romania. Warszawą 203  
kombi z 1968 roku.     

K olekcję Brzozowskich można spo-
kojnie nazwać kolekcją legend 

motoryzacji. Jest tu mikrus mr 300 – 
słynny polski mikrosamochód z 1959 
roku, ford taunus z 1967 roku należący 
do Janusza Wieczorka, szefa urzędu 

Rady ministrów w latach 1956-1980, 
skoda tudor, P70 (poprzednik Traban-
ta), zastava, przyczepa kempingowa z 
niewiadowa oraz drewniana, składana 
przyczepa namiotowa Tramp z 1967 
roku.

Zapytani, ile mają samochodów, nie 
byli pewni. Około 26. 

Kolekcjonowanie samochodów 
przez Radka Brzozowskiego zaczę-

ło się, kiedy jego ojciec oddał wujowi 
poloneza w zamian za… syrenę. Auto 
miało wówczas tylko kilkanaście tysięcy 
kilometrów przebiegu, jest w kolekcji 
do dzisiaj.

W 2017 r. Radek założył w Zalesiu 
Górnym muzeum Techniki im. Włady-
sława Drybsa.

– mój dziadek, Władysław Drybs, 
który żył w latach 1909-1996, był 
przedwojennym konstruktorem w 
PZinż. Pracował także w Polmo oraz 
czechosłowackim liazie. chcąc uho-
norować jego wkład w projektowane 
ciężarówek oraz moje wychowanie, mu-
zeum nazwałem właśnie jego imieniem 
– tłumaczy Radek Brzozowski. 

Radek nie tylko kolekcjonuje samo-
chody. mikrus mr 300 przeszedł grun-
towny remont w jego garażu i stał się 
prawdziwą perłą kolekcji. Jednak „ura-
towanych” samochodów ma u siebie 
więcej, m.in. wartburga 312/1 de luxe 
z 1965 roku.

– Zgłosił się do mnie człowiek, który 
pracował przy filmie „ida”. Potrzebowa-

li takiego samochodu. mam dwa takie 
wartburgi, dałem im ten, który był w 
gorszym stanie wewnątrz, bałem się, 
że zniszczą. A film dostał Oscara – mówi 
nam Radek Brzozowski.

inny wartburg zagrał też w „sztuce 
kochania”, filmie o michalinie Wisło-
ckiej.

Kolekcję częściowo można oglądać 
na zlotach czy rajdach. Po raz drugi pod-
czas Piaseczyńskiej nocy muzeów kilka 
samochodów zostało wystawionych na 
jednym z torów. niestety wciąż nie ma 
miejsca, w którym można byłoby obej-
rzeć stałą wystawę muzeum Techniki 
im. Władysława Drybsa.

W zimie do kolekcji muzeum trafiła 
Warszawa 203 kombi z 1968 roku. Bez 
silnika. Teraz Radek z tatą wybierają się 
nią do Rumunii!

– 7 czerwca ruszamy z Krakowa 
do Rumunii wziąć udział w caravana 

Go Romania. Jedziemy na zaproszenie 
izby gospodarczej Rumunii oraz amba-
sady Rumunii. Trasa caravany będzie 
przebiegać rumuńskim odcinkiem pla-
nowanej Via carpatia: Kraków – satu 
mare – Tasnad – marghita – Oradea – 
Arad – Timiszoara – lugoj – Drobeta 
Turnu severin – craiova – munti Rete-
zat – Hunedoara – Oradea – Kraków. Z 
Polski jedzie 20 aut – mówi nam Radek 
Brzozowski.

Przegląd Piaseczyński objął wyjazd 
Brzozowskich do Rumunii patronatem. 
na naszej stronie będziemy regularnie 
publikować zdjęcia z podróży, a po ich 
powrocie zamieścimy relację z caravana 
Go Romania.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Warszawą do Rumunii

Warszawa 203 kombi jedzie w czerwcu na rajd do Rumunii

Z wyremontowanego mikrusa Radek Brzozowski może być naprawdę dumny
Kolekcjonowanie 

samochodów przez 
Radka Brzozowskiego 
zaczęło się kiedy jego 
ojciec oddał wujowi 

poloneza w zamian za… 
syrenę

REKLAMA, OGŁOSZENIE,
ARTYKUŁ SPONSOROWANY?

786 202 066
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c zasy, gdy wybierało się wymarzony 
zawód i można było mieć nadzieję, 

że jeśli będziemy w nim dobrzy, to na 
pewno znajdziemy pracę, odchodzą 
powoli do lamusa. Już od kilkunastu lat 
młodym ludziom wybierającym swoją 
ścieżkę kariery powtarza się, że powin-
ni kierować się nie tylko zainteresowa-
niami, ale przede wszystkim zapotrze-
bowaniem rynku. A to się zmienia dość 
dynamicznie, odkąd nastał XXi wiek. 
„Pewniaki”, które na listach zawodów 

przyszłości pojawiają się zawsze i na 
wszelkich szerokościach geograficz-
nych, to przede wszystkim dziedziny 
związane z informatyką oraz medycy-
ną i usługami pokrewnymi, zwłaszcza 
dedykowanymi osobom starszym. 
W tym drugim wypadku sprawa jest 
prosta. Żyjemy coraz dłużej, dłużej też 
utrzymujemy aktywność zawodową. 
Rosnąć będzie zatem liczba osób wy-
magających opieki geriatrów, rehabi-
litantów, pielęgniarek czy asystentów 

seniorów. W branży iT i telekomunika-
cyjnej potrzebni są zarówno programi-
ści, konstruktorzy jak i konserwatorzy 
zaawansowanych technologicznie ma-
szyn i urządzeń. W przyszłości pracę 
na pewno znajdą analitycy i archiwiści 
baz danych. Patrząc na obecne trendy 
związane z dbaniem o własne zdrowie 
i wieczną młodość, najprawdopodob-
niej wzrośnie jeszcze zapotrzebowanie 
na dietetyków, trenerów personalnych, 
ale również chirurgów plastycznych  
lub kosmetyczek oferujących zabiegi 
z zakresu medycyny estetycznej. nie 
należy też zapominać o „duszy”. Tem-
po życia, natłok docierających do nas 
informacji, w większości negatywnych 
(przemoc, zatrucie środowiska, widmo 
kolejnego kryzysu finansowego) i coraz 
bardziej powierzchowne relacje mię-
dzyludzkie powinny zapewnić pracę 
psychologom. 

specjaliści powtarzają jedno – cza-
sy pracy od studiów do emerytury w 
tym samym zawodzie to przeszłość.  
Dziś należy kształcić przede wszyst- 
kim tzw. kompetencje miękkie: krea-
tywność, ciekawość, chęć samodosko-
nalenia, elastyczność. To pozwoli na 
zmianę profesji, gdy zajdzie taka potrze-
ba. i zdecydowanie stawia nas ponad 
robotami.

Red.

Robot zabierze mi pracę?
coraz częściej słyszy się o automatyzacji pracy i zawodach, które nie mają przyszłości.  
część tych prognoz wciąż brzmi jak opowieść z gatunku science fiction, ale nie wszystko można 
włożyć między bajki.

OGŁOSZENIA
REKRUTACyjNE
786 202 066
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DAM PRACĘ 

Firma produkcyjna z siedzibą w Józefo-
sławiu (k. Piaseczna) zatrudni osoby do 
pracy na produkcji. Praca od poniedziałku 
do piątku, godz. 6-14. Umowa o pracę. 
Zapraszam do kontaktu: 698 730 550 
BABIK SKP praca na myjni automatycznej. 
Nie wymagane doświadczenie ale zaanga-
żowanie oraz umiejętność obsługi klienta 
Wilanów. Tel 662021324
Inwentaryzacja sprzętu elektronicznego 
na magazynie w Pęcicach na przełomie 
maja i czerwca(2 dni) podstawowa  
znajomość MSExel tel. 725 258 529
BABIK TRANSPORT – zatrudnimy diag-
nostę samochodowego z uprawnieniami  
do SKP w SĘKOCINIE  lub na Wilanowie  
w Warszawie tel 600065813
przystanek piekarnia Krzosek zatrudni 
osoby chętne do pracy na produkcji  
i cukierników praca w nocy, piaseczno, 
tel. 791 200 444
Do prac przy ciężarówkach  
sprowadzanych, umiejętność spawanie, 
trochę malowanie , mycie. Przygotować 
do sprzedaży. tel.509237779
Zatrudnię handlowca do sprzedaży ogro-
dzeń. Wymagane prawo jazdy kat. B.  
Proszę dzwonić pod numer 601 747 100
CZYSTY MALARZ, PRACE MAŁE I DUŻE, 
PRACA Z DREWNEM TEL. 513 919 815
zatrudnię ekspedientkę do piekarnio-
-cukierni, warszawa/ursynów,  
tel- 606 157 428 
zatrudnię kierowcę kat c+e,  
przewóz krajowy, tel 601 097 505 
Do budowy linii energetycznych, elektro-
monterów lub pomocnika do przyuczenia. 
Prawo jazdy kat.B tel.660-939-117
Poszukuję do pracy przy wykończeniach 
wnętrz, elewacjach od 15 zł/h  
tel. 505 856 371
opiekunki do Domu opieki  
tel. 607 034 382  

praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170

Firma z Raszyna zatrudni  
kierowcę kat. B transporty,  

W-wa i okolice, 535 170 170  

zatrudnię ekspedientkę do piekarnio-
-cukierni, pruszków, tel- 606 157 428 

praca dla murarzy i pomocników. zakwa-
terowanie. Piaseczno. Tel, 665 183 980

zatrudnię serwisanta ogumienia,  
chylice tel. 227564097, 601348535 

Praca mechanik aut osobowych i ciężaro-
wych. Lesznowola, tel, 605 333 104

Zatrudnię pracowników budowlanych  
do prac wykończeniowych. Tarczyn,  
tel, 501 019 217

Praca, Pielęgniarka, Opiekunka,  
Terapeuta Zajęciowy. DPS. Pruszków.  
Tel, 691 609 603

Agencja Reklamowa poszukuje Grafika 
Komputerowego. zalesie Górne.  
Tel, 600 202 066

Kasjer na Stacji Paliw w Tarczynie 
536193442

praca, pomoc na kuchni, kucharz, pako-
wacze. Szymanów 9D. Tel, 532 620 811

kobiety do 55 lat do sortowania odzie-
ży, janki, wynagrodzenie 12 zł na rękę / 
godz.+ premie. tel. 532 581 992 

Do kuchni w przedszkolu pomoc zatrud-
nię. Miejsce pracy Łazy/koło Magdalen-
ki. Praca na etat, wymagana książeczka 
sanepidu. Kontakt 506-12-52-82 lub CV 
mailem przedszkolefantazja@interia.pl

praca fizyczna dla mężczyzn, piaseczno 
– tel. 725 258 529 

Praca kierowca lawety. Kategorie, B, C. 
Konstancin Jeziorna. Tel, 505 050 311

Praca - Mechanik Do Budowy  
Maszyn Przemysłowych. Brwinów.  
Tel, 797 125 127

przystanek piekarnia poszukuje sprzedaw-
ców - piaseczno, tel. 537 876 739

praca mechanik samochodowy.  
Nowa Wieś/Komorów. Tel, 694 200 255 

Stacja Orlen zatrudni kasjera/kę.  
Pruszków. Tel, 507 690 307

praca mechanik samochodowy. piastów. 
tel, 660 333 982

Pracuj jako Opiekun / Opiekunka Senio-
rów w Niemczech i już dziś dołącz do ze-
społu naszej firmy! Gwarantujemy pew-
na pracę oraz kursy języka niemieckiego  
od podstaw. Zadzwoń i dowiedz się  
więcej! Tel. 506 289 039, Promedica24,  
Al. Jerozolimskie 94, 10 piętro.

Fryzjera/-kę, stylistę, manicurzystkę, 
uczennicę. Bardzo dobre warunki.  

Akademia Fryzjerska piaseczno,  
tel. 601 240 223

Grafika komputerowego do firmy  
poligraficznej, piaseczno, tel. 601 213 55

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458 

USŁUgI 

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
-PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ,  
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 

glazurnictwo, remonty, wykończenia. 
Tel. 513 933 115 

Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

kominki montaż tel. 661 714 904

Kompleksowe wykończenia wnętrz  
pod klucz. Tel 790510077, 606282267

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203

docieplanie budynków 795 96 96 96 
Docieplanie poddaszy pianą pur  
tel. 607 378 288
pranie dywany autotapicerka.  
669 445 400
Wylewki Tynki agregatem  
tel. 607 378 288
Kominiarz tel. 500 214 632
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
przeprowadzki tel. 505 591 721
Glazura, gres, spieki 601 21 94 82
Elektryk, tel-666 890 886
ogrodnictwo 536043434
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907 
Dachy – pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Tynki, wylewki, piana pur,  
tel. 668 327 588
DEKARSKIE, remonty dachów, obróbki, 
rynny, papa, malowanie dachów,  
tel. 739 43 77 87
Mycie dachów, tel. 503 540 456 
Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 883 434 737

SPRZEDAM 
Sosna opałowa, tel. 791 394 791

KUPIĘ 
Firmę - każda opcja 605904277
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup Aut Gotówka do ręki  

tel. 502 467 070 
Skup Aut, wszystkie marki.  
Gotówka od ręki. tel. 510 210 692

Skup Aut Najwyższe Ceny 503901642

Skup aut tel. 793 304 091

Auto skup, tel. 513 323 123 

NIERUCHOMOŚCI wyNAJEM

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888

1-os 480 Para 300/os + licz   
577886988

Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61

Magazyny do wynajęcia w Antoninowie, 
ochrona całodobowa, tel. 604 470 270, 
604 470 370 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

ATRAKCYJNY SKRAJNY SEGMENT (260M2) 
Z OGRÓDKIEM, W KONSTANCINIE - SPRZE-
DAM BEZPOŚREDNIO. PO REMONCIE,  
DO ZAMIESZKANIA OD RAZU. CZYSTA HI-
POTEKA DO EWENTUALNEGO KREDYTU. 
TEL. 601266169

Sprzedam działkę budowlaną  
1800 m2 za 30 zł/m2 oraz rolną 1h  
za 9 zł /m2 - 10 km od Góry Kalwarii  
tel. 695 677 434

działka budowlana w pruszkowie  
- 585m przy ul. Żbikowskiej/ 
przy potoku (180.000,00 zł)  

o atrakcyjnym kształcie  
(prostokąt 29,5m x 20m) i lokalizacji. 

cicha okolica zabudowy  
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

telefon: 0 601 532 534  

Nowy Dom 144m Ustanów 599 tys 
502344309

Działki budowlane od 800  do 1200 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61 

NAUKA 
Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 
psychoterapia - 660 565 007,  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

„sezam” sklep zielarsko-medyczny  
ul. czajewicza 1- róg nadarzyńskiej  

tel. 506 76 74 74

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel-516 172 275

OGłOSZENIA

\\\  OgŁOSZENIA DROBNE



20 NR 242 (7) 22 MAJA 2019 PRACA – OGłOSZENIE


